




3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,895,000یک مثقال طلا

1,130,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,060,000سکه بهار آزاد ی

11,070,000سکه امامی

5,570,000نیم سکه

2,900,000ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

اقساط وام ۸۰ میلیونی کاهش یافت

 قسط ماهیانه ۸۵۰ هزار تومان شد
با تغییر ضریب اقساط تسهیلات وام ۸۰ میلیون تومانی مسکن، میزان اقساط در روش 

پلکانی سالانه کاهش یافت.
با تغییر ضریب اقساط تسهیلات صندوق پس انداز مسکن یکم بانک مسکن در روش 
پلکانی سالانه میزان اقساط پرداخت شده در سال اول نسبت به روش ثابت ۲۰ درصد 

کاهش یافت.
با موافقت هیات مدیره بانک مسکن و تغییر ضریب اقساط تسهیلات صندوق پس انداز 
مسکن یکم این بانک از سه درصد به پنج درصد، مشتریان بانک با انتخاب روش پلکانی سالانه 
به جای روش قسط ثابت برای باز پرداخت تسهیلات ۸۰۰ میلیون ریالی خرید خانه در شهر 
تهران، از این پس به جای مبلغ حدود ۱۰ میلیون و ۳۰ هزار ریال در سال اول، ماهانه حدود 
هشت میلیون و ۵۰ هزار ریال به عنوان قسط پرداخت می کنند که در سال دوم و بعد از آن 

هرساله پنج درصد به مبالغ اقساط افزوده می شود.
با تغییر این ضریب در روش پلکانی سالانه جدید )ضریب پنج درصد( نسبت به روش 
پلکانی سالانه قدیم)ضریب سه درصد(، میزان اقساط سال اول با ۹ درصد کاهش به ۸ میلیون 

و ۵۰ هزار ریال رسید.
مشتریان می توانند در زمان انتخاب روش بازپرداخت اقساط تسهیلات خود علاوه بر 
روش های تقسیط ساده و پلکانی سالانه روش پلکانی چهارساله را نیز انتخاب کنند. بر این 
اساس در روش پلکانی چهارساله مبلغ اقساط در چهار سال نخست، ۸ میلیون و ۷۱۰ هزار 

ریال بوده و هر چهار سال یکبار به میزان ۲۰ درصد به اقساط آنها افزوده می شود.
استفاده از روش تقسط پلکانی سالانه جدید در تسهیلات پرداختی از محل امتیاز صندوق 
پس انداز مسکن یکم در تمامی مناطق شهری )تهران، مراکز استان ها و شهرهای بالای ۲۰۰ 

هزار نفر جمعیت و سایر شهرها( امکانپذیر است.

یکشنبه بیست وهفتم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4050

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۷6۸ شماره  رأی   -۱
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱4۰۸آقای/ خانم حسین نایبی طایقانی  فرزند محمد6دانگ 
ثبتی  پلاک  از  قسمتی  روی  بر  مربع  متر  بمساحت ۱۰۲  ساختمان  باب  یک 
۱۰۹۳۳/46۱و۱۰۹۳4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سید محمد صادق آل اسحاق .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۲4۰۲۲ شماره  رأی   -۲  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۱۸۱ آقای/ خانم حمید اسدی فرزند محمد 6دانگ یک باب 
ساختمان  بمساحت 4۹/۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۹4۳۳/۱۵ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۲۳۹۵۸ شماره  رأی   -۳
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۰۹ آقای / خانم مصطفی باباخانی فرزند رضا6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۲6/4۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱/۵۰ -اصلی 

واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۸6۵ شماره  رأی   -4
ابوالفضل  فرزند  / خانم مسعود طاهری اصل  آقای   ۱۳۹۳۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۲46
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۱/۸۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۸۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۷۰۰ شماره  رأی    -۵
۱۳۹۳۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۲4۵ آقای / خانم مسعود طاهری اصلفرزند ابوالفضل6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۸4 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰6۵۹/۲ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۳۰6 شماره  رأی    -6
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۳4۵ آقای / خانم امیر حسین بابائی فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۷۷/۵۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰446/۱ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد رئیس جعفری 

مطلق . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۷۱۷ شماره  رأی   -۷
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱6۲4 آقای / خانم احمد شفیعی فرزند محمد ولی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۸۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۵۰/۳۰ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از نقی حاج علینقی نسبت 

به ۱66/۸4سهم و خریداری عادی از وراث محمد روحانی نسبت به ۱۵/۱6سهم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۹۳۳ شماره  رأی    -۸
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۳۹۹4 آقای / خانم علی محمد میرزایی فرزند حبیب اله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۹۵/۸۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۹۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۹۸۲ شماره  رأی   -۹
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۱۱۰ آقای / خانم عبداله آقا کوچکی فرزند محمد علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
پلاک ۲۱۰و۲۱۱فرعی از ۲۸۰ -اصلی واقع در بخش۵ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از رحیم کالیان. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳44۰ شماره  رأی   -۱۰
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۱۰۳66 آقای / خانم حسن علی حسینی لطف آباد فرزند 
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۹۲4/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۳۳۸ شماره  رأی   -۱۱  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۸۸۵6 آقای / خانم یوسف خلجی فرزند حسین4دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱۰۳۸/4۹/۱۰۳4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳44۱ شماره  رأی   -۱۲  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۸۸۵۳ آقای / خانم رقیه هاشمی فرزند سید مهدی ۲دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۱۰۳۸/4۹/۱۰۳4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰46۲۰ شماره  ۱۳-رأی   
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۷۳4 آقای / خانم محمد باقر بیطرفان فرزند مهدی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 66/۵4 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

۱۰۳۰۹ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۳۸۰ شماره  رأی    -۱4  
فرزند  مجد  گرشاسبی  ملک  زرین  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۹۲۲۵
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی باقیمانده ۱۰4۵۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

ابوالحسن رئیس ابراهیمی احدی از وراث اسمعیل رئیس ابراهیمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۱6۹ شماره  رأی   -۱۵  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰6۹44 آقای / خانم حمید الماسی فرزند غلامحسین 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۲۲6 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۷۵ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید روح اله سجادی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۸۷4 شماره  ۱6-رأی   
۱۳۹۳۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۵۹۷ آقای / خانم فاطمه پرن فرزند سید حسن 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۹4/۱۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۹۸۰ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۳۳6 شماره  رأی   -۱۷
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۲۵۹ آقای / خانم مهری قنبر زاده شکاری فرزند جعفر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۸۰/4۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۱۸6/۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سلطنت سزاوار .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰66۳4 شماره  رأی   -۱۸  
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳۲۹۱ آقای / خانم اکرم زینل سلمی فرزند احمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۸۱/۰۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۹44۸ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۷۸۲ شماره  ۱۹-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۷۸۸۸ آقای / خانم علی شکری زاد فرزند اسمعیل6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 4۸/4۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۵4۲/۳ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵6۰۰ شماره  رأی   -۲۰
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۵4۳ آقای / خانم اعظم ایام فرزند اسداله6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت ۱۰۹/۵۲۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
۱۰۸۱۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید ناصر 

طباطبائی احدی از وراث سید حسین طباطبائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۲۵۹۸۱ شماره  رأی   -۲۱  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۱۰۱6۷ آقای / خانم محمد مهرآذر فرزند حسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۷۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰6۱6 -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰664۱ شماره  ۲۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۹۳6 آقای / خانم آسیه خراسانی فرزند فرامرز 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 64/4۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰4۲۷ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث محمود محمد 

بیگی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵66۷ شماره  ۲۳-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳۵۱۱ آقای / خانم سید حسین علوی زاده فرزند سید یوسف 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۲۵4/۲4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۰6۵ شماره  ۲4-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۷۱۳6 آقای / خانم مصطفی آقاجانی فرزند رمضان6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۸۰/۷۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۹۲4/۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین علی اژدری . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۵۸۳ شماره  ۲۵-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۲4۹ آقای / خانم رقیه  خانی فرزند احمد6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 6۷/۸۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۲۹۰فرعی از 

۱۰۹۳۳و۱۰۹۳4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۹۳4 شماره  ۲6-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۵6۵ آقای / خانم سید حسین مهرنوش فرزند سید اصغر 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۵۸6 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی و سهم الارث متقاضی 

از مورد تقاضا. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۷۹6 شماره  ۲۷-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳646 آقای / خانم سعاد حکاکیان فرزند عبدالوهاب 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۲/4۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۱44 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵6۳۳ شماره  ۲۸-رأی   
۱۳۹۳۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۵۰ آقای / خانم علی شبانی فرزند غلامرضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 4۱/6۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰6۳۳ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۲۰6۳۱ شماره  ۲۹-رأی   
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۹۳۹۰ آقای / خانم محمد رضا اصلانی فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۷4/۲۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰4۷۳ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۷64 شماره  ۳۰-رأی 
سید  فرزند  مرادی  زرگر  طاهره  خانم   / آقای   ۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۸۰۸
محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۰/۲۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۰4۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین 

علی زادیان .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۳۳4 شماره  ۳۱-رأی   
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۸۷۵ آقای / خانم علی اکبر مولائی فرزند امید علی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۵۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۲4۳ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی ولی و منیر ولی 
وراث حبیب اله ولی ۵۰متر و خریداری عادی مع الواسطه از حسین ولی احدی از وراث 

غلامعلی ولی نسبت به ۵متر مربع.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳6۵۸ شماره  ۳۲-رأی   
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۷۰۰ آقای / خانم مجتبی سعادت منش فرزند حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷۷/4۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۹۷ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث غلامرضا ملکیان 

جبلی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۷۲۸ شماره  ۳۳-رأی   
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۷۰۹۹ آقای / خانم مهدی امیری نژاد فرزند مرتضی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 6۷/۷۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰4۸۷/۱4 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابراهیم زراعت پیشه.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۵۱۵ شماره  ۳4-رأی   
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰46۹۲ آقای / خانم ابوالفضل طالبی زاد فرزند علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 6۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۳۷۹/۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از علی طالبی زاد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۵۲۰ شماره  رأی   -۳۵  
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۲ آقای / خانم طیبه فیاضی بارجین فرزند فضل اله 
۱/۵دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۱۵/۹۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۵۲۱ شماره  رأی   -۳6  
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۳ آقای / خانم حسن فیاضی بارجینی فرزند فضل اله 
۱/۵دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۱۵/۹۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۵۲۲ شماره  رأی   -۳۷  
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹4 آقای / خانم سید جعفر سید سلیمانی فرزند سید 
حسین۱/۵دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۱۵/۹۰ متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۵۲۳ شماره  رأی   -۳۸  
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۵ آقای / خانم علی فیاضی بارجینی فرزند فضل اله  
۱/۵دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۱۵/۹۰ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۹۰۲ شماره  رأی   -۳۹  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳۲۳۹ آقای / خانم محمد باقری فرزند محمد حسین6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۸4/4۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰446/۱ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد رئیس جعفری 

مطلق .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۱۰۵ شماره  رأی   -4۰  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۸۹۵ آقای / خانم علی اکبر عبداللهی خلج فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۵6/۰۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 6۹۹۸ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از آقای عزیز اسکندری زاد.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۳۲4 شماره  رأی   -4۱  
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۷۷۱ آقای / خانم سید ابوالفضل محمد پوراره کمر فرزند سید 
عظیم 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6۹/۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۰4۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه 

جوادی کلکو .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۷۵۳ شماره  رأی   -4۲  
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰6۸۸۹ آقای / خانم ابوالفضل مهر علی فرزند کریم6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۲4/۸۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۵۹۹/۱۳۱4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از غلام قاسمی ورجانی 

.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۹۰۷ شماره  رأی   -4۳  
۱۳۹۳۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۰۵ آقای / خانم حسین جعفر زاده فرزند ابوالفضل6دانگ 
ثبتی  از پلاک  بر روی قسمتی  مربع  متر  بمساحت ۹۱/۸۷  باب ساختمان  یک 

۱۱۱۱۷مکرر -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۲64 شماره  44-رأی   
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳۹۱۱ آقای / خانم عباس فتحی فرزند رمضانعلی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۸۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰4۷۳ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غضنفر ظهرابی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۲۳۳ شماره  4۵-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۵44۰ آقای / خانم سید محسن عسلی فرزند سید عباس 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۸۸/46 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱۱۹۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه کیال .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰644۹ شماره  46-رأی   
۱۳۹4۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۲۵ آقای / خانم محمد حسن باوفا  فرزند ابوالفضل 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۹۹/۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۸۰۰ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۷۷۳ شماره  4۷-رأی 
۱۳۹4۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۲۳4 آقای / خانم زهرا مریمی فرزند حمید 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت ۲۰۱/۵۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰6۲۵ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰64۳۵ شماره  4۸-رأی 
۱۳۹4۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۲6۷ آقای / خانم فاطمه محمد بیگی فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۵۳/66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۵۸6 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۷۲۸ شماره  4۹-رأی   
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳۰6۷ آقای / خانم سید محمد علی بحرینی قمشه فرزند سید 
حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۸۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۰۷۱۵/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۱۵۲ شماره  ۵۰-رأی   
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۷۵۲ آقای / خانم ابراهیم رجبی فرزند اسماعیل 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۷۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۰46/۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مریم اشجعی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۹۳۷ شماره  ۵۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۵۳۱۱ آقای / خانم باقر صیادی وحدت فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 6۳/4۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۲44 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسن طاهری فرزند 

مهدی طاهری احدی از وراث جمیله فاطمی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹46۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۸۹۵ شماره  ۵۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۸۹6۰ آقای / خانم تقی نوروزی فرزند حسین 4دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۵۱/۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۸۲۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۸۹6 شماره  ۵۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۸۹۵6 آقای / خانم فاطمه غفاری فرزند سیف الله ۲دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۵۱/۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۰۸۲۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۲۵۳ شماره  ۵4-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۸۲۲ آقای / خانم محسن اصلانی فرزند علی پناه 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۳4۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۷۰۱/46 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۹6۲ شماره  ۵۵-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۳۱۵ آقای / خانم علی پیوسته فرزند اکبر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت ۱4۹/۵۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۰۵۰ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۰44 شماره  ۵6-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۳۳۷ آقای / خانم ابوالفضل سلمان یزدلی فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۱۰/۳۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۹۵۰4 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۳6۰۳۳۰۰۰۱۰۲۳4۱۲ شماره  ۵۷-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰4۵۱4 آقای / خانم سید رضا هاشمی مزرعه نو فرزند سید 
احمد 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۱۰۳۸/4۹/۱۰۳4 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  اصلاحی ۸4۵۲و۸4۹۵  رای  شماره ۸۳6۵و  ۵۸-رأی 
باب  یک  مراد6دانگ  فرزند  موسیوند  فاطمه  خانم   / آقای   ۱4۷ ۱۱6۷۵ماده 
ساختمان بمساحت ۱۳4/4۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 
۱۰۵۹6و۱۰۵۹۷و۱۰۵۹6/۲۱6و۱۰۵۹۷ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری 
عادی به مقدار ۱۰6/۲۰متر مربع از پلاک باقیمانده ۱۰۵۹6و ۱۰۵۹۷ از سید محمد 
باقر تولیت و ۲۸متر مربع ازپلاک ۱۰۵۹6/۲۱6و۱۰۵۹۷ از دولت جمهوری اسلامی با 

نمایندگی سازمان مسکن و شهر سازی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۸۹۰ شماره  ۵۹-رأی 
۱۳۹4۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۰۷6 آقای / خانم عفاف بایگان فرزند عبدالامیر 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۵۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۹6۵ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۵۳۷ شماره  6۰-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰46۱6 آقای / خانم سعید عبدالهی فرزند نصرت اله6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۳۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۵۷۸/۳۲۲ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد تقی ادیبی گرکانی 

.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۸۰6 شماره  6۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۸6۰۸ آقای / خانم عبدالحسین رمضانی میمی فرزند غلام 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱۱۳۵/۸۱۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۸۵6 شماره  6۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۷۵6 آقای / خانم سعید عبدالهیفرزند نصرت اله6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۸۷/۵6 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۵۷۸/6۸6 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰4۲6۳ شماره  6۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳۰۵۰ آقای / خانم رضا عباسی فرزند نعمت اله 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 6۹/۵۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۵۵6 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صادق جهانگیریان .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۸6۳ شماره  64-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۷۳۳۰ آقای / خانم ماه بی بی رحمیان فرزند محمد رحیم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۰46 -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالفضل بهشتی 

منفرد .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۸۷4 شماره  6۵-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۲۹4 آقای / خانم داود عرب زاده فرزند مصطفی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۷6 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۳۲۰/۱ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامحسین نعمت اللهی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰۹۱ شماره  66-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۲۰۰4 آقای / خانم فاطمه حسن پور فرزند امراله 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۵6/۱۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۳۹۹ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد آراسته فرد .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۱۵۸ شماره  6۷-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۲۰۱۷۵۰۹ آقای / خانم اصغر مظفری دانا فرزند ولی اله 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 6۱/۱۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۸۵ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از وراث ولی اله مظفری دانا و سهم 

الارث متقاضی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۸۲6 شماره  6۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۸۵۳۵ آقای / خانم رحمن کاظمی فرزند عباسعلی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱4۳/۹۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰6۱6 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۵۰۲ شماره  6۹-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰4۱۸۲ آقای / خانم اکبر کارگران قمی فرزند عبداله ۳دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6۰/۹۰ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۱۱۸۸/۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از غلامعلی ولی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۵۰۳ شماره  ۷۰-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰4۱۸۳ آقای / خانم زهره خانی فرزند حاجعلی۳دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 6۰/۹۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۱۸۸/۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامعلی ولی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۳۰۵ شماره  ۷۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۸۵۰ آقای / خانم تعاونی آسمان شهر هلیا به شماره ملی 
۱۰۸6۱۰۱4۰۹۰ -6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۹4 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی ۱۰۹۲۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری اظهار نامه ثبتی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸4۹۲ شماره  ۷۲-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۱46 آقای / خانم زهراسادات عطری پور فرزند سید حسین 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 4۵/۸6 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۳۷۹/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۵۷۲ شماره  ۷۳-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹۲۹ آقای / خانم مرحمت افسری فرزند عبدالعلی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۱۳۵/۱۱۹۲ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه ازمیرزا عبداله توسلی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵۸۸۹ شماره  ۷4-رأی 
رجبعلی  فرزند  راسخ  فتوحی  علی  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۳6۷4
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۳/۷۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۲۲۹و۲۳۰فرعی از ۱۱۲۸۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از محمد بیگدلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰6۷6۵ شماره  ۷۵-رأی 
۱۳۹۲۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۱۷۳ آقای / خانم محمد مساعی منش فرزند ابوالقاسم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۹۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰6۵۲و۱۰64۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳4۵۷ شماره  ۷6-رأی 
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۹46۱ آقای / خانم محمد رضا ساعدی بیدگلی فرزند علی 
محمد۱/۵دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۳/۵۰ متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک ثبتی ۷۸۱۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳4۵۸ شماره  ۷۷-رأی 
علی  مانده  فرزند  بیدگلی  اهلی  زهرا  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۹46۲
۱/۵دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۳/۵۰ متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک ثبتی ۷۸۱۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳4۵۹ شماره  رأی   -۷۸
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۹464 آقای / خانم فاطمه اهلی بیدگلی فرزند محمد۳دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۳/۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۷۸۱۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰66۵۰ شماره  رأی   -۷۹
۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰4۱۱۳ آقای / خانم حرمت السادات هدائی فرزند سید ابوالقاسم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۸۹/۲۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۳۹۸۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری تقسیم نامه عادی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۸۷۱ شماره  رأی   -۸۰
۱۳۹۵۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۲۰۰ آقای / خانم شرکت تعاونی سقف آوران آتیه کویر کد 
ملی ۱۰۵۹۰۰4۲4۲۳ در4۵۵۱/۰۳متر مربع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 
۹۱۲6/۰۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۸۱ -اصلی واقع در بخش۱ 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۸6۸ شماره  رأی   -۸۱
۱۳۹۵۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۲۰۱ آقای / خانم مهدی حیدری فرزندحسن در 4۵۷۵متر 
مربع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۱۲6/۰۳ متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی ۱۰۲۸۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه۱ قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/04/27
تاریخ انتشار دوم: 1395/05/11
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



سرمربی تیم فوتبال صبا گفت: در برنامه ریزی لیگ 
برتر دخالتی نداشتیم چراکه این برنامه ریزی پیش از 

حضور ما صورت گرفته بود.
صمد مرفاوی در خصوص شرایط تیم فوتبال صبا 
بازیکنان،  جذب  برتر،  لیگ  رقابت های  قرعه کشی 
تعطیلی لیگ برتر پس از 4 هفته و همچنین مشخص 
نبودن اسپانسر صبا صحبت هایی را انجام داد که در زیر 

می  خوانید.
اردوی  از  است؟  چگونه  صبا  فوتبال  تیم  شرایط 

سرعین راضی هستید؟
شرایط خوب است. ما تمرینات خود را در اردبیل 
انجام دادیم و خوشبختانه تمامی بازیکنان را در اختیار 
داشتیم. دو بازی تدارکاتی خوب را هم برگزار کردیم و 

خود را برای حضور در لیگ برتر آماده می کنیم.
با توجه به اینکه دیر هدایت تیم را برعهده 
گرفته اید از لحاظ زمانی با مشکل روبرو نشده اید؟

به هر حال مجبور هستیم که این مشکل را تحمل 
کنیم. ما باید تیم را بازسازی کنیم چراکه اکثر بازیکنان 
فصل گذشته از تیم جدا شده اند و باید با جذب نفرات 
جدید و یا گرفتن بازیکن از تیم های امید هماهنگی را 
به وجود بیاوریم. طبیعی است که این هماهنگی زمانبر 
است. خدا را شکر در دو بازی دوستانه ای که انجام دادیم 
خیلی از مشکلات مان برطرف شد و تلاش مان این است 

که کم کم با گذر زمان شرایط را بهبود بخشیم.
قرعه کشی رقابت ها را چگونه ارزیابی می کنید؟ 
در بازی اول باید به مصاف صنعت نفت و پس از 

آن پیکان بروید.
قطعا قرعه آسانی نداریم چراکه سایر تیم ها زودتر از 
ما تکلیف شان مشخص شده بود در حالی که ما تازه 
تمرینات خود را آغاز کرده ایم و این به ضرر ماست. 
برنامه ما برای 4 هفته ابتدایی کوتاه مدت است که 
تلاش مان این است پس از تعطیلات 4 هفته بتوانیم 
با قدرت بیشتری در لیگ برتر حاضر شویم. به هر حال 
هیچ بازی در لیگ برتر ساده نیست و همه تیم ها با 
قدرت در لیگ حاضر می شوند. تیم ها تلاش می کنند تا 
در رتبه های بالای جدول قرار بگیرند و هزینه های زیادی 
هم می کنند. ما هم تلاش مان این است که نتایج خوبی 

کسب کنیم.
نظرتان در مورد تعطیلی لیگ پس از 4 هفته 

چیست؟

به هر حال این برنامه ریزی برای تیم ملی صورت 
گرفته و آن زمانی که این برنامه ریزی شده بود ما در 
کار نبودیم که در مورد آن نظر بدهیم و پس از بسته 
شدن این برنامه ما آمدیم. به هر حال نمی توانیم در 
مورد آن نظر بدهیم چراکه از قبل برنامه ریزی شده بود 
ما هم مجبور هستیم تابع آن باشیم. کار خود را دنبال 
می کنیم و سعی مان این است که رفته رفته به شرایط 

آرمانی برسیم.
میلاد  جدایی  خصوص  در  هم  صحبت هایی 
فراهانی و جذب وحید طالب لو شده است. این 

موضوع تا چه حد پیشرفته است؟
به هر حال میلاد فراهانی در حالی که با ما قرارداد 
بسته بود و همه چیز هم خوب بود در عرض ۲4 ساعت 
نظرش عوض شد و تصمیم به جدایی گرفت. وقتی 
بازیکن با یک تیمی قرارداد می بندد باید به آن پایبند 
باشد اما حالا اتفاقاتی افتاد و فراهانی خواستار جدایی از 

تیم شد. ما هم تنها در صورتی راضی به جدایی او شدیم 
که بتوانیم یک گلر جذب کنیم. گزینه های داخلی و 
خارجی مدنظرمان هست که هنوز به توافق نرسیده ایم و 
طبیعتا هنوز رضایت میلاد فراهانی هم داده نشده است. 
ما اگر فراهانی را از دست بدهیم باید یک دروازه بان لیگ 
برتری جذب کنیم. همین موضوع هم باعث می شود که 

یک سهمیه لیگ برتری خود را از دست بدهیم.
دلخور  فراهانی  دست  از  می رسد  نظر  به 

هستید؟!
به هر حال وقتی بازیکن با تیمی قرارداد می بندد بهتر 
است به قرارداد خود پایبند باشد. حالا این موضوع رفتن 
فراهانی را هم بر سر جوانی او می گذاریم. او خواستار 
جدایی از تیم شده اما همانطور که گفتم ما باید یک 
دروازه بان لیگ برتری جذب کنیم تا با رفتن او موافقت 

کنیم.
مالی  با مشکلات  باشگاه صبا فصل گذشته 

زیادی روبرو بود و در این فصل هم هنوز اسپانسر 
این  نظر شما  به  است.  نشده  باشگاه مشخص 

موضوع برای تیم مشکلی به وجود نمی آورد؟
است.  آن  دنبال  مدیریت  که  است  موضوعی  این 
امیدوارم که به مشکل نخوریم. ضمن اینکه در لیگ 
برتر ما تمام تیم ها مشکلات مالی دارند و این موضوع 
مختص تیم صبا نیست. تنها شرایط برای استقلال و 
پرسپولیس مهیا است و متاسفانه سایر تیم ها وضعیت 
مناسبی ندارند. شما نگاه کنید اسپانسری که برای 
تیم های استقلال و پرسپولیس هزینه می کنند چرا برای 
سایر تیم ها این پول را پرداخت نمی کند؟! مگر استقلال 
و پرسپولیس با خودشان بازی می کنند؟! طبیعتا جواب 
این سوال خیر است. آنها مقابل تیم های دیگر قرار 
می گیرند و اگر قرار است اسپانسر هزینه کند باید این 
پول را به سایر باشگاه ها هم پرداخت کند اما متاسفانه 
زور باشگاه های استقلال و پرسپولیس بیشتر است و 

همه این پول را برای خودشان برمی دارند. در حالی که 
این باشگاه ها دولتی هم هستند اما این پول به کام دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس تمام می شود. امیدوارم که 

مسئولان چاره ای برای این موضوع بیندیشند.
هنگامی که شما به عنوان سرمربی صبا انتخاب 
باشگاه  مدیرعامل  کشوری  محمدرضا  شدید 
اعلام کرد که انتخاب شما با نظر علی دایی صورت 

گرفته است. نظرتان در این باره چیست؟
من چند سال تجربه سرمربیگری در صبات را داشتم 
و با این تیم غریبه نیستم. هنگامی هم که به من 
پیشنهاد داده شد آن را پذیرفتم. به هر حال همه ما 
مربیان با هم دوست هستیم. من هم با علی دایی رفاقت 
دارم و رابطه مان خوب است. برای او آرزوی موفقیت 

می کنم و امیدوارم هر جایی که هست موفق باشد.
با تیم صبا به دنبال کسب چه جایگاهی در لیگ 

شانزدهم هستید؟
طبیعی است که هر کسی دوست دارد بهترین نتیجه 
را در لیگ برتر کسب کند و با تمام قدرت حاضر شود. ما 
هم امیدواریم بتوانیم نتایج خوبی را در لیگ کسب کنیم.
به جز بحث دروازه بانی به دنبال جذب بازیکن 

دیگری هم هستید؟
ما چند بازیکن دیگر جا داریم و سعی مان هم این 
است که در پست دفاع بتوانیم بازیکن جذب کنیم البته 
فعلا در حال بررسی گزینه ها هستیم تا ببینیم در آینده 

چه اتفاقی رخ می دهد.
زمانی که کادر فنی شما معرفی شد نام مرتضی 
لیست دیده  این  در  بازیکن سابق صبا  کاشی 

می شد در صورتی که او مدرک مربیگری ندارد.
کاشی بازیکن صبا بوده و چندین سال در این تیم 
زحمت کشیده حتی او به خاطر بازی هایی که در تیم 
صبا انجام می داد مصدوم شد و در حالی که می توانست 
چندین سال دیگر بازی کند اما دوران فوتبالی اش به 
خاطر مصدومیت در صبا زود به اتمام رسید. من همان 
موقع سرمربی صبا بودم و می دیدم که او چقدر زحمت 
می  کشد. واقعا حق اوست که از وی تشکر کنیم چراکه 
تلاش زیادی در تیم انجام داده است. من خودم به 
باشگاه پیشنهاد دادم که به کادر فنی اضافه شود چراکه 
او در  افراد قدردانی کنیم.  این گونه  از زحمات  باید 
کلاس های مربیگری هم شرکت خواهد کرد و مشکلی 

در این زمینه وجود ندارد.
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 عنایتی:

قرعه خوبی نصیب صبا شد
مهاجم پیشین تیم فوتبال استقلال معتقد است که صحبت های اخیر فرزاد مجیدی 
در مورد کادر فنی فصل گذشته استقلال درست نبود.  رضا عنایتی در خصوص شرایط 
صبای قم و اردویی که این تیم در سرعین برگزار کرده است، به خبرنگار ورزشی خبرگزاری 
تسنیم گفت: صبح و عصر تمرینات فشرده ای را پشت سر گذاشتیم تا این عقب ماندگی را تا 
حدودی جبران کنیم. کار ما در شروع لیگ سخت است و نیاز داریم تا به هماهنگی کامل 
برسیم. با این حال امیدوارم لیگ را خوب شروع کنیم.  وی درباره قرعه صبا در چهار هفته 
ابتدایی و تقابل با نفت تهران، پیکان، ماشین سازی و پرسپولیس گفت: قرعه خوبی نصیب 
صبا شد و باید در این چهار هفته خوب امتیاز بگیریم. بعد از این چهار بازی لیگ بیست 
روز تعطیل می شود و این بهترین فرصت برای صبا است تا این عقب افتادگی را جبران کند. 
امیدوارم در فصل جدید نتایج خوبی بگیریم.  عنایتی در قسمت دیگری از حرف هایش 
درخصوص حرف های چند روز پیش فرزاد مجیدی درمورد سیروس دین محمدی و 
محمد نوازی گفت: حرمت ها باید حفظ شود. به هر حال دین محمدی و نوازی سال ها 
برای استقلال زحمت کشیدند و محبوبیت خاصی میان هواداران دارند. نمی دانم چرا عادت 
کرده ایم که علیه یکدیگر صحبت کنیم، من اعتقاد دارم که حرف های مجیدی درست نبود.

علی عسگری:

 ما اپوزیسیون پرسپولیس نیستیم!
هافبک تیم مشهد اعلام کرد تیمش در فصل جدید لیگ برتر به دنبال کسب سهمیه 
آسیایی است. حمیدرضا علی عسگری  درباره اردوی تیمش در کشور ترکیه اظهار داشت: 
اردوی خوبی را در کشور ترکیه برگزار کردیم. بازی های دوستانه مطلوبی نیز داشتیم. این 
اردو که در کمال آرامش برگزار شد، قطعا در اینده کمک زیادی به تیم ما خواهد کرد. بی 
تردید باعث شده هماهنگی مان بیشتر شود و با آمادگی خوبی وارد مسابقات لیگ برتر 
شویم. وی ادامه داد: با بازیکنانی که جذب تیم مشهد شده اند، شرایط مطلوب تری پیدا 
کردیم. همه چیز ایده آل است و امیدوارم بتوانیم امسال مردم مشهد را با کسب نتایج 
مطلوب خوشحال کنیم. علی عسگری درباره حضور بازیکنان سابق پرسپولیس در تیم 
مشهد بیان کرد: به هر حال نباید روی این موضوع زوم کنیم. چرا که حساسیت خاصی 
ندارد. اینکه اکثر نفرات پرسپولیسی هستند و سابقه بازی در این تیم را دارند، عجیب نیست. 
سرمربی تیم به این بازیکنان نیاز داشته و همه هدفشان موفقیت تیم مشهد است. هافبک 
تیم مشهد همچنین گفت: این مساله حاشیه ای برای تیم ما ایجاد نمی کند. اینکه برخی 
می گویند مشهد اپوزیسیون پرسپولیس است را هم قبول ندارم. ما فقط یک هدف داریم و 
اینکه بتوانیم موفقیت بزرگی برای تیم مان رقم بزنیم. وی درباره مسائل مالی تیمش گفت: 
مسئولان باشگاه وعده داده اند مشکلات تا پایان هفته جاری حل شود و بدون مشکل 
کارمان را دنبال کنیم.  علی عسگری درباره آینده تیمش افزود: ما برای کسب سهمیه 

آسیایی می جنگیم و فکر می کنم می توانیم به آن برسیم.

آذری:

 امیدوارم شأن سوپرجام فوتبال ایران حفظ شود
مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان گفت: از مسئولان سازمان لیگ تشکر می کنیم که 
برگزاری بازی سوپر جام را در برنامه بازی های فصل گنجاندند.  سعید آذری در گفت وگو 
با سایت باشگاه ذوب آهن اظهار داشت: تیم ما تمرینات بسیار خوبی را پشت سر گذاشته 
و آماده شروع رقابت های لیگ برتر است. خوشبختانه سازماندهی خوبی صورت گرفته 
است و کادر فنی با نظارت و برنامه های منظم تمرینی تیم را به آمادگی مطلوبی رسانده 
است که امیدواریم بازتاب خوبی از این تلاش ها در رقابت های فصل جاری داشته باشیم. 
وی در ارتباط با دیدار سوپرجام فوتبال ایران نیز یادآور شد: دیدار سوپرجام همواره در 
همه کشورهای صاحب فوتبال برگزار شده است و بایستی همین جا از مسئولان سازمان 
لیگ به خاطر اینکه این بازی را در تقویم فصل گنجاندند، تشکر کنیم. مدیرعامل باشگاه 
ذوب آهن اصفهان تصریح کرد: نکته حائز اهمیت در مورد دیدار سوپرجام این است که 
شأن این بازی حفظ شود. به هر حال در این مسابقه قرار است قهرمان لیگ و جام حذفی 
فصل گذشته مقابل هم قرار بگیرند. این دو تیم شهرستانی با تلاش و پشتکار ستودنی به 
قهرمانی رسیده اند و هم اکنون سازمان لیگ بایستی به نحوی این بازی را برگزار کند که 
در کشورهای صاحب فوتبال برگزار می شود. امیدوارم هدف فقط برگزاری دیدار سوپرجام 

نباشد و این مسابقه در حد و اندازه چنین مسابقه ای برگزار شود.

رئیس کمیته استیناف فدراسیون فوتبال  تاکید کرد:

محرومیت رحمتی قطعی است و نمی توانیم
 به آن ورود کنیم

رئیس کمیته استیناف فدراسیون فوتبال تأکید کرد که رأی پرونده دروازه بان استقلال 
قطعی است و قابلیت استیناف را ندارد. علیرضا صالحی درباره اعتراض باشگاه استقلال 
و سیدمهدی رحمتی به محرومیت دو جلسه ای دروازه بان این تیم اظهار داشت: در 
رأی کمیته انضباطی آمده که محرومیت رحمتی قطعی است. بنابراین امکان ورود به 
این پرونده را نخواهیم داشت. زمانی کمیته استیناف می تواند به پرونده ای که با اعتراض 
روبه رو شده، ورود کند که قابلیت استیناف داشته باشد. وی افزود: پرونده اعتراض باشگاه 
استقلال به دست ما رسیده است، اما نمی دانیم به چند موارد اعتراض کرده اند. آنها در 
چند مورد محکومیت هایی داشته اند که یکی از آنها محرومیت رحمتی بود. رئیس کمیته 
استیناف فدراسیون فوتبال در واکنش به درخواست باشگاه استقلال برای لغو محرومیت 
تماشاگرانش در هفته اول لیگ برتر گفت: سه شنبه تشکیل جلسه خواهیم داد تا در این 

مورد تصمیم گیری کنیم.

عنایت:

 AFC داوران بر اساس دستورالعمل فیفا و 
ممنوع المصاحبه هستند

رئیس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال ممنوع المصاحبه بودن داوران را یک قانون 
دانست. مسعود عنایت، رئیس دپارتمان داوران درباره درج اخباری که در آن از سوی 
برخی داوران اعلام شده که مهدی تاج، رئیس فدراسیون آنها را ممنوع المصاحبه کرده 
است، گفت: طبق دستورالعمل فیفا و AFC داوران و ناظران حق مصاحبه ندارند. برهمین 
اساس برخی از رسانه ها و داوران ما اخباری مبنی بر اینکه رئیس فدراسیون داوران را ممنوع 
المصاحبه کرده درج کردند که کلیه اخبار منتشر شده در این خصوص را تکذیب و غیر 
واقعی اعلام می کنم. وی ادامه داد: عدم مصاحبه داوران و ناظران به دلیل قوانین و دستورات 

بین المللی است و هیچ ارتباطی به مسئولان فدراسیون ندارد.

نوازی:

 امیدوارم باشگاه استقلال طلبم را بدهد
مربی تیم فوتبال استقلال در فصل گذشته ابراز امیدواری کرد این باشگاه طلبش را 
پرداخت کند. محمد نوازی در مورد اینکه آیا با مسئولان استقلال برای گرفتن حق و 
حقوقش صحبت کرده است، گفت: من هیچ صحبتی با مسئولان استقلال نداشته ام و آنها 
در هفته های اخیر روزهای پرکاری را پشت سر گذاشتند، ضمن اینکه سر آقای افشارزاده 
هم شلوغ بود. »این هفته با مسئولان استقلال صحبت خواهم کرد«، وی با بیان این جمله 
تصریح کرد: من در این باشگاه زحمت کشیدم و باید حق و حقوقم را بدهند. فصل گذشته 
۵۰ درصد از مبلغ قراردادم را گرفتم و امیدوارم که باشگاه استقلال بقیه طلبم را هم بدهد.

ماریچ رفتنی شد؟
باشگاه پرسپولیس از نظر مالی با لوکا ماریچ به توافق نرسیده است.  برانکو ایوانکوویچ در 
حالی به دنبال جذب مدافع اوکراینی برای تیمش است که از قرار معلوم، قرارداد لوکا ماریچ 
با سرخپوشان تمدید نخواهد شد. مسئولان باشگاه پرسپولیس بعد از پرداخت بخشی از 
مطالبات ماریچ انتظار داشتند او سریع تر در اردوی سرخپوشان در اوکراین حاضر شود اما 
این اتفاق رخ نداد. مدافع کروات برای تمدید قراردادT کل طلبش را می خواهد و چون رقم 
آن خیلی سنگین است، فعلا مسئولان باشگاه پرسپولیس توان پرداخت آن را به صورت 
یکجا ندارند. عدم تمایل ماریچ برای حضور در تمرینات پرسپولیس باعث شد برانکو نام 

الکسی پلی یانسکی مدافع ۳۰ ساله اوکراینی را در لیست خرید خود قرار دهد.

خبر خوب برای پرسپولیس

 ماهینی از هفته اول بازی می کند
وکیل مدافع پرسپولیس از صدور مجوز بازی برای این بازیکن از هفته نخست خبر داد.

 در حالی که پیش از این اعلام شده بود حسین ماهینی تا ۱۸ مرداد سرباز ملوان محسوب 
می شود و به همین دلیل نمی تواند در چند هفته اول لیگ شانزدهم پرسپولیس را 
همراهی کند وکیل این بازیکن از صدرو مجوز برای این بازیکن از همان هفته اول خبر داد.

ابراهیمی وکیل حسین ماهینی اعلام کرد بعد از رایزنی های لازم با مسئولان این بازیکن 
هیچ مشکلی برای بازی کردن در ترکیب پرسپولیس از هفته اول لیگ برتر نخواهد داشت.

 حسینی:

 با حضور امیری، علیپور، عالیشاه و انصاری 
دغدغه ای در خط حمله نداریم

کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در حال حاضر تنها چیزی که پرسپولیس به آن نیاز 
دارد حمایت هواداران است.

سیدجلال حسینی در مورد اردوی تیمش در اوکراین عنوان کرد: اردو در سطح بسیار 
خوبی برگزار شد و ۱6 جلسه تمرین کاملا مفید به اضافه 4 بازی دوستانه در این اردو 

داشتیم و نهایت استفاده را از امکانات خوب آنجا بردیم.
وی افزود: تمرینات بسیار سنگین و فشرده ای را در اوکراین انجام دادیم و 4 بازی دوستانه 
هم داشتیم که بسیار مفید بود. کادرفنی به خوبی توانست بازیکنان را در شرایط سخت 

محک بزند و نفرات تازه  وارد تیم هم به نوعی با تفکرات برانکو آشنا شدند.
کاپیتان پرسپولیس در واکنش به این موضوع که مصدومیت باعث شد او نتواند تمرینات 
بدنسازی خوبی را پشت سر بگذارد، عنوان کرد: مصدومیت من جدی نبود که به خاطرش 
نتوانم تمرین کنم. فقط درد جزیی در پشت پایم داشتم که برانکو هم متوجه شد و خواست 
تمرینات پرفشار انجام ندهم و در بازی های دوستانه هم به میدان نروم. با این حال من سعی 
کردم تمرینات خود را انجام دهم تا از نظر بدنی عقب نیفتم که خداراشکر این اتفاق رخ 

نداد و شرایطم خوب است.
حسینی درباره از دست دادن بازی های دوستانه پرسپولیس و اینکه نتوانست با مدافعان 
دیگر تیمش هماهنگ شود، گفت: این اردو فرصت خیلی خوبی بود که با بازیکنان جدید 
هماهنگ شویم. به هر صورت من، گولچ، انصاری، ربیع خواه، ماهینی و محرمی نفراتی 
هستیم که در خط دفاع در کنار یکدیگر بازی نکرده ایم و طبیعی است که نیاز به هماهنگی 
داشته باشیم. در این اردو فقط من و ماهینی نتوانستیم در بازی های دوستانه بازی کنیم 
اما در تمرینات آینده و بازی های دوستانه ای که انجام خواهیم داد به هماهنگی نسبی برای 
شروع فصل خواهیم رسید. هر چند اعتقاد من این است که دفاع تیمی از همان خط حمله 
و هافبک شروع می شود و اگر همه وظایف دفاعی خود را به نحو احسن انجام دهند کمترین 

فرصت را به حریفان خواهیم داد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا انصاری و ربیع خواه می توانند زوج خوبی برای او در خط 
دفاع باشند، گفت: انصاری بازیکن خوب و زحمت کشی است و در زمین مسابقه احساس 
مسئولیت می کند. ربیع خواه نیز در خط دفاع عملکرد خوبی داشته و او هم بازیکنی دونده 
و مسئولیت پذیر است. گولچ و حامد آقایی جوان هم بازیکنان خوبی هستند. به هر صورت 
بازیکنان جدید پرسپولیس باید بدانند که پیراهن چه تیمی را بر تن کرده اند و وظایف شان 

در تیم بسیار سنگین است.
حسینی در ادامه درباره اینکه هواداران نگران وضعیت تیم شان در خط حمله هستند، 
تصریح کرد: برانکو بهتر از هر فرد دیگری کمبود های تیم را تشخیص می دهد و فکر کنم او 
خودش دنبال پیدا کردن مهاجم است. البته با نظر برانکو در این مورد نباید عجله کرد و باید 
دنبال مهاجم خارجی باشیم که بتواند به ما کمک کند. ضمن اینکه اعتقاد من این است 
که در خط حمله با حضور نفراتی چون امیری، علیپور، عالیشاه و ساسان انصاری دغدغه ای 
نداریم. تنها چیزی که پرسپولیس به آن نیاز دارد حمایت هواداران است و امیدواریم از همان 

هفته اول هواداران مثل همیشه به بهترین شکل تیم را حمایت کنند.
کاپیتان پرسپولیس در پایان درباره خداحافظی جواد نکونام از فوتبال اظهار داشت: نکونام 
دوران بازیگری کاملا موفقی داشت و همواره از نظر فنی و اخلاقی جزو بهترین های آسیا 
بود. شایستگی های نکونام بر هیچ کس پوشیده نیست و امیدوارم از این به بعد بتوانیم از 
تجربیات او به بهترین شکل استفاده کنیم. آرزو می کنم نکونام در دوران مربیگری همانند 
بازیگری اش موفق باشد و افتخارات خود را بیشتر کند. به  فوتبالیست های جوان توصیه 

می کنم نکونام را الگوی خود قرار دهند.

زهیوی: 

یک جام برای اس.خوزستان کنار بگذارید
رحیم زهیوی می گوید از دو جام فوتبال ایران یکی برای استقلال خوزستان خواهد بود و 

تمام تلاش مان را در آسیا هم می کنیم. موفقیت در آسیا دور از دسترس نیست.
رحیم زهیوی مهاجم استقلال خوزستان و زننده گل قهرمانی این تیم پس از کش و 
قوس های فراوان در این تیم ماندنی شد، زهیوی که در آخرین لیست کی روش برای 
تیم ملی قرار داشته است درباره اردوی تیمشان در تهران، سوپرجام و فصل پیش رو به 

فارس گفت:
اردوی بسیار خوبی در تهران برگزار کردیم و چند بازی تدارکاتی مناسب را در این اردو 
پشت سر گذاشتیم. در دیدار برابر تراکتورسازی محک بسیار خوبی خوردیم و نقاط ضعف 
و قوت مان را شناختیم. اکنون هم به اهواز بازگشتیم و خودمان را برای دیدار با ذوب آهن 

در سوپرجام فوتبال ایران آماده می کنیم.
از هفته اول و دوم لیگ سال قبل دائم می گفتند شکست های استقلال خوزستان آغاز 
خواهد شد. در نیم فصل قهرمان شدیم این حرف ها ادامه پیدا کرد حالا که قهرمان لیگ 
شدیم و در انتظار شروع لیگ جدید هستیم باز هم همان حرف ها را می زنند که ما توجهی 
به آن نمی کنیم. شاید حریفان کمی نسبت به سال قبل قوی تر شدند اما انگیزه ما هم 
بسیار بالا رفته و در مسابقات امسال تمام تلاش مان را می کنیم. از دو جام فوتبال ایران 
یکی برای استقلال خوزستان خواهد بود و تمام تلاش مان را در آسیا هم می کنیم. موفقیت 

در آسیا دور از دسترس نیست.
قبول دارم تبلیغات روی تیم ما کم است و آنطور که به تیم های دیگر توجه می شود به 
ما توجه نمی کنند. کاری به این مسائل نداریم و تمام تلاش مان را می کنیم تا به موفقیت 

برسیم.
برگزاری دیدار سوپرجام تصمیم بسیار خوبی است که مسئولان فوتبال اتخاذ کردند. در 
همه جای دنیا این دیدار برگزار می شود و خیلی خوب است که فوتبال ما هم امسال چنین 

دیداری را برگزار می کند. 
می خواهیم در سوپرجام اولین جام را در فصل جدید کسب کنیم و کاری نداریم که این 

بازی در اهواز برگزار می شود یا اصفهان. از سوپرجام فقط پیروزی می خواهیم.
خیلی فکر کردم اما نتوانستم تصمیم به جدایی بگیرم. البته من قرارداد داشتم ولی این 
موضوع مشروط به توافق بود. با توجه به علاقه ای که به مردم شهرم دارم تصمیم گرفتم در 

استقلال خوزستان بمانم و تمام تلاشم را برای رسیدن به موفقیت انجام بدهم.

درخواستجداییفراهانیرارویجوانیاومیگذارم

مرفاوی:قرعه آسانی در لیگ نداریم

گزارش اختصاصی روزنامه ایمان از اردوی آماده سازی تیم فوتبال صبای قم در سرعین اردبیل

تمرینات سخت و فشرده درراه حضور پرقدرت صبا در لیگ برتر

اتفاقات مثبت برای تیم آبی تهران؛

خداحافظی منصوریان با تفکرات ۴۰ ساله

 سقوط آقای گل در ظهر کودتا

طارمی اردوی ریزه اسپور را ترک کرد

رئیس فدراسیون فوتبال تأکید کرد که حضور رئیس جمهور 
در تمرین تیم ملی فوتبال می تواند اتفاق بسیار خوبی باشد.

 مهدی تاج در مورد دلایل حضورش در کلاس توجیهی 
داوران اظهار داشت: راجع به داوری در جمع داوران صحبت 
کردم و خوشحالم در این جمع بودم. صحبت من این بود که 
حمایت از داوری وظیفه فدراسیون بوده و معنای حمایت هم 
این است که داور نباید بی پناه باشد. این یک معنای حمایت 
است و حتی اگر داوری به خاطر اشتباه کنار گذاشته شود، این 

هم نوعی حمایت از داوری محسوب می شود.

وی ادامه داد: اگر کسی به سمت داوری حمله و هجمه کرد 
و کمیته اخلاق با این افراد برخورد داشت، این هم حمایت 
از داوری است. ما می خواهیم اگر اشتباهی هم وجود دارد، 
براساس مستندات صحبت شود تا آرامش به داوری بیاید. 
داور  یک  و  هستند  سلامت  داوران  ندارد  شک  هیچ کس 
آبروی خودش را به عمد نمی برد. داوران هم باید سعی کند 
تا اشتباهات شان را کاهش دهند و آمادگی داشته باشند. قطعاً 
کسی می تواند داوری خوبی داشته باشد که آمادگی جسمی 
خوبی داشته باشد و این برای داور از حداقل هاست. امروز هم 

در کلاس توجیهی داوران درباره مسائل مختلف داوری و 
اطلاعات جدید صحبت شد و در این خصوص بحث کردند که 

جلسه خوبی انجام شد.
با  که  جلسه ای  به  اشاره  با  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
تعاملی  جلسه  در  گفت:  داشتند،  باشگاه ها  مدیران عامل 
با مدیران باشگاه ها که برگزار کردیم، قرار شد برای هر تیم 
جداگانه یک نفر را بفرستیم تا بازیکنان و مربیان را توجیه 
کرده و کسی خلاف مقررات عمل نکند. بازیکنان و مربیان باید 
بدانند که چگونه با داور برخورد کنند و خدایی نکرده جریمه و 

محرومیت گریبان گیر آنها نشود.
تاج درباره اینکه فصل گذشته مربیان هجمه زیادی علیه 
داوران داشتند و چه برخوردی با این افراد صورت خواهد 
گرفت، اظهار داشت: هجمه کردن که خاصیتی ندارد و اعتراض 
باید مصداق پیدا کند. داور کار خودش را انجام می دهد و اگر 
اشتباهی صورت بگیرد، قانون گفته است که اعتراض به این 
اشتباه چگونه باید منعکس شود. هرگونه شیوه دیگری جز 
استناد به قانون قابل قبول نیست. سرمربی تیمی اگر اعتراض 
دارد، به مدیر باشگاه اعلام کند که باشگاه به کمیته داوران نامه 
بزند و این کمیته هم موظف است در اسرع وقت به اعتراض 
رسیدگی کرده و نتیجه را به سازمان لیگ اعلام کند تا نتیجه 

به باشگاه معترض اعلام شود.
آنها  دستمزد  افزایش  و  داوران  طلب  خصوص  در  وی 
پرداخت  آنها  و طلب  دارند  داوران طلب  کرد:  خاطرنشان 
می شود. این روال همیشه بوده که مطالبات داوران می ماند و 
این طلب را پرداخت می کنیم. به دنبال افزایش دستمزد داوران 

هم هستیم که در این خصوص نیز صحبت شده است.
حسن  حضور  بحث  مورد  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
روحانی، رئیس جمهور در تمرین تیم ملی برای روحیه دادن 
به بازیکنان در آستانه دیدارهای انتخابی جام جهانی ۲۰۱۸ 
روسیه گفت: اگر آقای روحانی در تمرین حضور پیدا کند و این 
کار انجام شود خیلی خیلی خوب است. اگر رئیس جمهور به 

تمرین تیم ملی بیاید، فوق العاده است.

سرمربی جدید آبی های تهران که تیمش را برای حضور در شانزدهمین دوره رقابت های لیگ 
برتر آماده می کند تفکرات چهل ساله حاکم بر این تیم را کنار گذاشته و انقلابی را در عرصه 

فنی بوجود آورده است.
علیرضا منصوریان به محض رسیدن به آرزوی دیرین خود در استقلال و مربیگری در این تیم، 

دست به تغییراتی زد که نوعی انقلاب تمرینی در این باشگاه بود.
امیرقلعه نویی، ناصر حجازی، پرویز مظلومی و منصورپورحیدری که سال ها در استقلال 
مربیگری کرده بودند، یک وجه مشترک داشتند و آن این بود که همه آنها به صورت مستقیم 

و غیر مستقیم همگی روش های تمرینی و کوچینگ رایکوف را در استقلال پیاده می کردند.
استقلال به طور کلی تا پیش از منصوریان » منهای روزهایی که مربیانی چون کخ داشت« 
همیشه سبک تمریناتش و حتی جایگاه نشستن مربی روی نیمکت رختکنش متاثر از رایکوف 

بود اما منصوریان جوان در این زمینه انقلابی سفید در استقلال به پا کرده است.
ریکاوری با آب یخ در بشکه ها اگر چه به شکل بدی روی سایت باشگاه استقلال بازتاب پیدا 
کرد اما مدرن است و به روز. نصب جی پی اس ها روی پیراهن بازیکنان هم اتفاقی نو در این 
باشگاه محسوب می شود که میزان دوندگی، کات توپ، پاس صحیح و گل را هم به بازیکنان و 
هم به مربیان ارائه می دهد و به این ترتیب همه می دانند و می فهمند که کدام بازیکن با چه حد 

از توانایی می تواند در ترکیب اصلی به میدان برود و در کدام پست موثرتر است.
این کار منصوریان صرف نظر از موارد فنی می تواند نظم فوق العاده ای را به تیم بیاورد تا 
جاییکه خود بازیکنان هم با دیدن نتایج جی پی اس و اطلاعاتشان می توانند بفهمند که در 

ترکیب اصلی هستند یا نه.
از قراردادن اطلاعات میزان دوندگی در کنار نتایج تست پزشکی می توان حتی پیش از 

مصدوم شدن بازیکن تمرین را روی او کم کرد و کاهش داد و یا اینکه بازیکن را تعویض کرد.
منصوریان در واقع پایانی بود بر نوع تفکرات رایکوف که ریشه در چهل سال قبل داشت و البته 

که نظم و نظام فوق العاده ای داشت که چهار دهه بر استقلال سایه افکنده بود.
حالا منصوریان تمرینات تیمش را با هلیکوپتر فیلم برداری می کند و از بالا هم تیمش را دید 

می زند تا ولع زیادی در میان هواداران و کارشناسان برای دیدن بازی های تیم او ایجاد شود.
حالا همه می خواهند نتایج این تحول و انقلاب را ببینند و آثار آن را در استقلال مدرن رصد 

کنند.
صبر می کنیم تا عملکرد این روش جدید را در این تیم ببینیم، روش و سبکی که خیلی 
ها معتقدند منصوریان در کنار کی روش آن را فرا گرفته و در حال پیاده سازی در استقلالی 
است که می تواند سازنده اسکلت تیم ملی باشد و به فوتبال ملی ایران هم در کنار پرسپولیس 

کمک کند.

مهدی طارمی در حالی که تیم ریزه اسپور دیروز برای 
برگزاری اردوی آماده سازی پیش فصل راهی اتریش شده، 

همبازیانش را همراهی نکرد.
آقای گل فصل گذشته لیگ برتر ایران که بعد از عقد قرارداد 
با تیم ریزه اسپور تمایل به ادامه همکاری با آبی پوشان را ندارد 

در تصمیمی عجیب ریزه اسپور را در سفر به اتریش همراهی 
نکرده تا شائبه بازگشتش به ایران قوت یابد. مهدی طارمی 
در حال که ریزه اسپور دیروز ترکیه را به مقصد آلمان و بعد 
از آن اتریش برای برگزاری اردوی آماده سازی پیش فصل 
ترک کرده، در تصمیمی عجیب آنها را همراهی نکرده تا این 
مساله واکنش شدید مربی این تیم را همراه داشته باشد. این 
مساله می تواند در صورت پیگیری مسوولان ریزه اسپور دو 
سال محرومیت برای مهدی طارمی به همراه داشته باشد و باید 

دید او عواقب این تصمیم را خواهد پذیرفت یا خیر.
در این ارتباط گفته می شود برخی دوستان نزدیک مهدی 
طارمی با حضور در ترکیه و تشویق او برای فسخ قرارداد در 
این تصمیم بی تأثیر نبوده اند، هر چند این مساله با مشاوره 
غلط و غیر اصولی آنها می تواند عواقب بدی برای مهاجم ملی 
پوش فوتبال ایران در پی داشته باشد که محرومیت دو ساله از 
فوتبال یکی از آنها پیش بینی می شود. مهدی طارمی که در 
تیم ریزه اسپور دچار مشکلات روحی شده، اعلام کرده حتی 

در صورت محرومیت مادام العمر و پایان فوتبالش هم در ترکیه 
به کار خود ادامه نخواهد داد و این علت ترک اردو از سوی وی 
بعد از به نتیجه نرسیدن مذاکرات بوده است. با این حال با توجه 
به اینکه این بازیکن باکیفیت یکی از امیدهای فوتبال ایران در 
مسیر رسیدن به جام جهانی قلمداد می شود انتظار می رود او 
با پذیرفتن تعهدات قراردادش راهی مناسب برای همکاری و 
حتی قطع همکاری با تیم ریزه اسپور در پیش گیرد و تصمیم 
درباره غیبت در اردوی اتریش می تواند شرایط را برای این 
بازیکن سخت تر از قبل کند و امید برای فسخ قرارداد را منتفی 
کند. با تمام این تفاسیر مسوولان پرسپولیس و حتی برانکو 
ایوانکوویچ نیز تاکنون و بعد از حضور این بازیکن در ترکیه 
روی خوشی به بازگشت او نشان نداده اند و در صحبت های 
خود برای این بازیکن آرزوی موفقیت کرده اند. مساله ای که 
راه برگشت را به این بازیکن بسته شده نشان می دهد و تنها 
دوستان نزدیکش طی این روزها برای بازگشت مجدد او تلاش 

می کنند.
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محققان موسسه فناور توکیو یک اسکلت رباتیک طراحی کرده اند که با استفاده از عضلات 
شبه انسانی حرکت می کند.

مفاصل این ربات با بافت های عضلانی میکرورشته ای به هم متصل شده اند و دقیقا مانند 
نمونه واقعی منبسط و منقبض می شوند.

در واقع این ربات به میزان مشابه انسان در پاهایش ماهیچه دارد. البته این ماهیچه ها در 
حالت کنونی از قدرت زیادی برخوردار نیستند و با وجود اینکه قادرند حرکات نرم را با کمک 

چند رشته انجام دهند، اما این اسکلت برای راه رفتن به کمک نیاز دارد.
این اسکلت رباتیک می تواند بازوها و همچنین فک خود را با کمک الیاف عضلانی حرکت 

دهد. این امر بدان معنی است که ربات مذکور می تواند حرکات ظریفتری را انجام دهد.

طراحی بزرگترین نقشه سه بعدی از 1.2 میلیون کهکشان

مونتاژ تلسکوپ ماژولار در فضا به کمک ربات ها

همکاری سلولهای بنیادی با یکدیگر برای رشد مو

نفت خام دایناسورها را منقرض کرد

محققان دانشگاه راکفلر دریافتند که در ریشه هر تار مو، گروهی کوچک از سلول های بنیادی 
وجود دارند که با همکاری یکدیگر در رشد مو دخالت می کنند.

مطالعه ای جدید در دانشگاه راکفلر نشان داده است که چگونه این سلول های بنیادی برای 
رشد مو و رنگدانه دار کردن آن با یکدیگر همکاری می کنند.

در فولیکول های مو دو نوع سلول بنیادی وجود دارد؛ سلول های بنیادی فولیکول مو که به 
رشد مو کمک می کنند و سلول های بنیادی ملانوسیتی که به رنگدانه دار شدن آن کمک می 
کنند. این دو نوع سلول بنیادی درون نیچ یا ریز محیطی قرار دارند که اجازه برهمکنش های لازم 

بین این سلول ها را می دهد و به نوعی روی تعیین سرنوشت آن ها دخالت دارد.
محققان کشف کرده اند که این رابطه بین سلول های بنیادی به رنگدانه دار شدن مو کمک 
می کند. آن ها نقش یک فاکتور رونویسی کنترل کننده بیان ژن در سلول های بنیادی فولیکول 

مو به نام فاکتور هسته ای I/B یا NFIB را مورد ارزیابی قرار دادند.
این محققان مشاهده کردند در موش هایی که بیان این فاکتور در آن ها سرکوب شده بود 

همه چیز به ظاهر طبیعی است و رشد موی موش ها به صورت طبیعی صورت می گیرد اما این 
همه ماجرا نبود، دقت بیشتر نشان داد که رفتار سلول های بنیادی ملانوسیتی در این موش ها 

تغییر کرده است.
 NFIB حتی اگرچه سلول های بنیادی ملانوسیتی به طور مستقیم تحت تاثیر ناک اوت شدن
قرار نمی گیرند، اما موش سلول های تولید کننده رنگدانه بیشتری داشتند و سلول در مقایسه با 
موش های طبیعی سریع تر تمایز می یافتند.طی دوره چند ماهه موش های ناک اوت، خال های 
تیره ای از رنگدانه را اطراف فولیکول ها شکل دادند که با چشم غیر مسلح نیز قابل مشاهده بود.

به نظر می رسد که NFIB به عنوان واسطه ای در گفتگوی بین سلول های بنیادی فولیکولی 
و ملانوسیتی عمل می کنند و زمان بندی و تعداد ملانوسیت ها را از طریق سلول های بنیادی 
فولیکول مو کنترل می کند.مطالعه بیشتر نشان داد NFIB از طریق اندوتلین ۲ عمل می کند و 
سلول های بنیادی فولیکولی که NFIB  را از دست داده اند، اندوتلین ۲ بیشتری دارند که با اثر 

روی سلول های بنیادی ملانوسیتی منجر به فعالیت بیشتر آن ها می شود.

دانشمندان این احتمال را مطرح می کنند که میان نفت 
خام و نابودی دایناسورها ارتباط مستقیمی وجود داشته باشد.

حدود 6۰ میلیون سال پیش دایناسورها ناگهان ناپدید شدند. 
البته همراه با نابودی آنها، بیشتر گونه های زیستی ساکن در 
زمین نیز از بین رفتند. این انقراض نسل همزمان با برخورد 
شهاب سنگی غول آسا به زمین روی داد و به همین جهت 
دانشمندان نابودی دایناسورها را معلول این برخورد مهیب می 
دانند.در اینکه برخورد شهاب سنگ با زمین به ایجاد شرایطی 
منجر شد که طی آن دایناسورها نابود شدند تقریبا هیچ شکی 
نیست اما چگونگی بروز این فرآیند برای دانشمندان جای 
پرسش دارد. آنها سناریوهای مختلفی را مطرح می کنند: آیا 
این گرد و غبار گسترده بوده که راهی آسمان شده و مانع از 

رسیدن نور خورشید به زمین شده است؟ و آیا بارانهای اسیدی 
ناشی از این برخورد، دایناسورها را نابود کردند؟

تحقیقات جدید دانشمندان را یک گام دیگر به واقعیت 
نزدیک کرده است.شهاب سنگی که دهها میلیون سال پیش 
راهی اتمسفر زمین شد سر از شبه جزیره یوکاتان درآورد یعنی 

جایی که ذخایر عظیمی از نفت خام در زیر آن قرار دارد.
اطلاعات جدید نشان می دهد که همزمان با این برخورد و 
سوخته شدن نفت خام هنگفت این منطقه از جهان، میلیاردها 
تن خاکستر تولید و روانه آسمان شد. این میزان آنقدر کافی 
بوده که مانع از رسیدن نور خورشید به زمین شده و به دنبال 
آن سرمایش این سیاره به مدت یک دهه آغاز شود.در نتیجه 
این برخورد شهاب سنگی، حدود ۷۵ درصد از تمام گونه های 

زیستی ساکن در زمین که دایناسورها تنها بخشی از آنها بودند 
نابود شدند. به گفته محققان بسیاری از پرندگان، پستانداران، 

مارها، مارمولکها، گیاهان و حتی حشرات نابود شدند.

ساخت حسگرهای هوشمند با الهام از هشت پا
گروهی از محققان کره ای از موسسه ملی علوم و فناوری اولسان )UNIST( و موسسه علم 
و فناوری کره )KIST( یک حسگر فشار انعطاف پذیر را با تقلید از کلاهک های مکش که در 

شاخکهای هشت پا وجود دارد، ایجاد کرده اند.
 این محققان توضیح دادند که چگونه خاصیت چسبندگی مکنده های هشت پا را مورد 
بررسی و مطالعه قرار داده و از آن به منظور توسعه یک نوع جدید از مواد چسبنده مکشی 

استفاده کرده اند.
اگر چه تعبیه حسگرهای فشار انعطاف پذیر می تواند به پروتزها و ربات های آینده درک 
بهتری از حس لامسه را ارائه دهد؛ اما  ساخت آنها به مقدار زیادی از مواد نانو و مواد نیمه هادی 

معدنی بر روی ورق های پلیمری نیاز دارد.
هشت پاها هشت بازو دارند که روی آن ها دو ردیف کلاهک مکنده وجود دارد. یک هشت 
پا از کلاهک های مکش خود که در زیر هر شاخک قرار دارد، برای گرفتن هر چیزی استفاده 
می کند. هر کلاهک مکش شامل یک حفره است که فشار آن توسط عضلات اطراف کنترل 

می شود.
این حفره ها به میزان دلخواه می توانند نازک تر یا ضخیم تر شوند و فشار هوا در داخل 
کلاهک را افزایش یا کاهش دهند.محققان با تقلید از این حرکت مکشی هشت پا، از یک ماده 
لاستیکی منحصر به فرد برای ایجاد مکنده هایی در مقیاس نانو استفاده کردند. این مکنده ها 
شامل منافذی هستند که با یک پلیمر حرارتی برای ایجاد یک دیواره شبه مکنده پوشیده 

شده است.
این تیم تعدادی از ترانزیستورهای ایندیوم گالیوم آرسناید را ایجاد کردند که بر روی یک 
بستر انعطاف پذیر قرار گرفته و همچنین از آن برای ساخت برخی دیگر از نانومواد قابل انعطاف 
استفاده کردند.این تیم امیدوار هستند که محصول جدیدشان بتواند به عنوان بستری در 
حسگرهای پوشیدنی سلامت یا باندهای زخم که در دمای معمولی بدن به پوست چسبیده و 

با شستشو با آب سرد کنده می شود، استفاده شود.

ساخت اسکلت رباتیک با عضلات شبه انسانی 

نقشه  بزرگترین  ستاره شناسان  از  بین المللی  تیم  یک 
سه بعدی تاکنون را از کهکشان های دور طراحی کرده اند و 
امیدوارند که این نقشه بتواند به آن ها در سنجش بهتر انرژی 

تاریک کمک کند.
به گفته ناسا، انرژی تاریک یک شکل اسرارآمیز از نیروی 
مرتبط با انبساط شتابدار جهان است و 6۸.۳ درصد کیهان 

را تشکیل می دهد.
محققان معتقدند که ذات این انرژی ناشناخته احتمالا 
مهمترین سوال در حوزه ستاره شناسی امروز است. حل این 
معما می تواند بطور چشمگیری درک انسان را از فضا، ماده و 

زمان ارتقاء بخشد.
این نقشه سه بعدی حدود یک چهارم آسمان را در بر 
می گیرد و حجمی بیش از 6۵۰ میلیارد مکعب سال نوری 
را نمایش می دهد. این پروژه طی پنج سال با همکاری صدها 
دانشمند پروژه نقشه برداری دیجیتال آسمان اسلون در برنامه 
بررسی طیفی نوسان باریون انجام شده است. این برنامه به 

بررسی چگونگی هدایت انبساط جهان توسط انرژی تاریک 
می پردازد.

این مطالعه بلندپروازانه نجومی که با هدف ارائه تصاویر 
مرئی دقیق از یک چهارم آسمان و یک نقشه سه بعدی از 
بیش از یک میلیون کهکشان و کوازار طراحی شده است، 
از یک تلسکوپ مرئی زاویه باز ۲.۵ میلیمتری در رصدخانه 

آپاچی پوینت در نیومکزیکو استفاده می کند.
این بزرگترین نقشه سه بعدی جهان توسط نیروهای رقیب 
ماده تاریک و انرژی تاریک شکل گرفته است و به محققان 
اجازه می دهد نرخ انبساط جهان را اندازه گیری کند. آن ها 
از این طریق قادر خواهند بود میزان ماده و انرژی تاریک را 

تعیین کنند.
نرخ انبساط جهان توسط اندازه نوسانات صوتی باریونی 
در آرایش سه بعدی کهکشان ها تعیین می شود. این نوسانات 
همان اختلالات یا امواج فشار در تراکم ماده مرئی هستند 
که مانند امواج صوتی یک ردپای صوتی از خود به جای 

می گذارند. محققان این امواج فشار و ردپای آن ها را پس از 
انفجار بزرگ )بیگ بنگ( دنبال کردند که هنگام توزیع ماده 
در جهان 4۰۰ هزار ساله منجمد شده بودند. با این روش، 
آن ها توانستند ارتباط واضحی را بین جهان تازه متولد شده 
و خوشه بندی شدن کهکشان طی هفت تا ۱۲ میلیارد سال 

بعد مشاهده کنند.
به گفته محققان، جهان امروزی هر ۱4۵ میلیون سال با 
نرخ یک درصد از همه جهات منبسط می شود. اگر انرژی 

تاریک وجود نداشت، این انبساط کندتر می شد.
قادر است میزان خوشه بندی کهکشان ها و  این نقشه 
ستارگان با یکدیگر را به عنوان تابعی از زمان اندازه گیری 
کند و به محققان اجازه می دهد تا با دقت بسیار بالایی نظریه 
نسبیت عام را در سطح کیهانی آزمایش کنند. آن ها همچنین 
می توانند کهکشان هایی را که به دلیل نیروی جاذبه به سمت 
مناطق دارای ماده بیشتر جهان حرکت می کنند، مشاهده 

کنند.

محققان قصد دارند تا با استفاده از گروهی ربات، تلسکوپ های ماژولار بزرگی را بسازند تا به 
ستاره شناسان بر روی زمین برای تماشای همه چیز در فضای تاریک کمک کنند.

نیکولا لی و همکارانش از موسسه فناوری کالیفرنیا و آزمایشگاه پیشرانه جت ناسا یک طرح را 
برای ساخت تلسکوپ فضایی ماژولار به کمک رباتها ارائه کردند.

این طراحی  که برای مونتاژ رباتیک فضایی  یک تلسکوپ فضایی ماژولار مهندسی شده، در 
درجه اول بر روی یک سیستم رباتیک برای انجام وظایفی متمرکز شده که در آن خستگی 

فضانوردان یک مشکل بزرگ قلمداد می شود.
تلسکوپ های زمینی توسط اثرات جوی تحت تاثیر قرار گرفته و به دلیل محل ثابت خود بر 
روی زمین محدود هستند. از طرفی تلسکوپ های فضایی این معایب را ندارند، اما محدودیت های 
دیگر، مانند حجم راه اندازی و جرم را دارا هستند. طراحی یک تلسکوپ فضایی ماژولار که بر 
محدودیت های حجم و جرم  غلبه کند اجازه راه اندازی تدریجی این تلسکوپ ها را داده و  امکان 
طراحی و استقرار تلسکوپ های فضایی بسیار بزرگ را نیز فراهم می کند. از ویژگی های اصلی این 
معماری، یک آینه است که با ساختار ماژولار ساخته شده است. معماری این سیستم بسته به 

اندازه تلسکوپ ها مقیاس پذیر بوده به طرح های نوری خاص محدود نمی شود.
قابلیت مونتاژ یک تلسکوپ فضایی ماژولار دارای برنامه های کاربردی بالقوه  دیگر نیز است. 
به عنوان مثال، ستاره شناسان چندین دهه از تلسکوپ های بزرگ زمینی استفاده کرده و به 
عملکرد آن عادت کرده اند و تلسکوپ فضایی هابل نشان داده است که می تواند عملکرد خوبی 

در فضا داشته باشد.

1۰راه درمان درد مفاصل
آیا شما نیز به درد مفاصل دچار هستید؟ این دردها شدید هستند یا خفیف؟ بیماری های 
بسیاری نظیر استئوآرتریت، آرتریت روماتوئید، بورسیت و نقرس موجب درد مفاصل می شوند. 
صدماتی مانند رگ به رگ شدن و بالا و پایین رفتن زیاد از پله ها هم می توانند این دردها را 

تشدید کنند. درمان های مشترکی برای شدت های مختلف درد مفاصل وجود دارد.
درمان خانگی

بعضی از اشکال ساده ی درد مفاصل یا آرتروز به راحتی در خانه قابل درمان هستند. اگر محل 
درد دچار التهاب است از کیسه ی یخ کمک بگیرید تا درد را کاهش دهد. از طرفی می توانید 
اسپاسم اطراف مفاصل را با گرمادهی و همچنین قرار دادن مفصل آسیب دیده بالاتر از سطح 

قلب کاهش داده و یا درمان کنید. این کار احتمال تورم و نیز درد را کاهش می دهد.
ورزش

وزن بدن بر مفاصل فشار وارد می کند. بنابراین می توانید با انجام ورزش هایی که وزن را کاهش 
می دهند، از فشار بر روی مفاصل بکاهید. ورزش همچنین قدرت عضلات اطراف مفاصل و 

انعطاف پذیری آن ها را افزایش می دهد. 
اگر پماد فلفل قرمز را به محل درد بمالید، باعث کاهش درد می شود

مهم این است که باید به آرامی ورزش کنید و مطمئن شوید که این عمل به شما آسیب 
نمی رساند. شنا و دوچرخه سواری از ورزش هایی هستند که به کاهش وزن کمک می کنند و 

نمی توانند درد زیادی ایجاد کنند.
فیزیوتراپی

فیزیوتراپی می تواند یکی از درمان های مفید برای درد مفاصل باشد. یک فیزیوتراپیست 
می تواند به شما کمک کند تا درد مفاصل را درمان کنید و از طرفی احتمال ابتلای مجدد 
به این گونه آسیب ها را کاهش دهید. در حالی که که این روش بسیار کمک کننده است، اما 
برخی پزشکان ترجیح می دهند با روش های دیگری مانند سرما یا گرما درمانی، تحریک عصب 

و ... درد مفصل را کاهش دهند.
درمان موضعی

فلفل قرمز با اینکه به خاطر ذات تندی که دارد، می تواند موجب سوزش می شود، اما با این 
حال می تواند درد مفاصل را تسکین دهد. کپسایسین ماده ی فعالی است که در فلفل قرمز 
وجود دارد و موجب کاهش درد می شود. کرم حاوی کپسایسین اگر به صورت موضعی در محل 
درد استعمال شود، سبب آزاد شدن ماده ای به نام اندورفین می شود که می تواند سیگنال های 
درد را مسدود کند. مواد موضعی دیگری هم مانند مواد حاوی منتول یا متیل سالیسیلات هم 

به کاهش درد کمک می کنند.
داروها

اگر نیاز باشد با توجه به شدت درد ، پزشک برایتان دارو تجویز می کند. معمولا برای دردهای 
خفیف داروهای ضد التهابی غیر استروئیدی )NSAID( که بدون نسخه هم گاهی به فروش 

می رسند، پیشنهاد می شوند. آسپیرین، ایبوپروفن و ناپروکسن از این دسته داروها هستند.
همچنین احتمال دارد پزشک برای درمان دردهای خفیف تا شدید، برایتان داروهای مهار 
کننده COX-۲  از جمله سلکوکسیب )Celebrex( تجویز کند. اگر هم دردها شدید باشد، 

معمولا داروهای مخدر با تجویز پزشک پیشنهاد می شود.
زانوبند

اگر مفصل زانویتان درد می کند می توانید از یک زانوبند استاندارد کمک بگیرید. این وسیله به 
همترازی زانو و بهبود درد کمک می کند. زانوبند را می توان در داروخانه ها یافت، اما می توانید با 

پزشک خود مشورت کنید تا نوع خاص آن را به شما پیشنهاد کند.
درمان های جایگزین

طیف گسترده ای از درمان های جایگزین برای درد مفاصل وجود دارد. از جمله آن ها می توان به  
تحریک الکتریکی عصب از طریق پوست  )TENS(، طب سوزنی و یوگا اشاره نمود. اگر زندگی 
تان به شدت تحت تأثیر درد مفصل تان قرار بگیرد و هیچ روشی کارساز نباشد، به احتمال زیاد 
جراحی تعویض مفصل انجام می شودبرخی افراد هم ترجیح می دهند از مکمل های حاوی مواد 
سازنده ی غضروف مانند گلوکزامین و کندرویتین استفاده کنند. از آن جا که این داروها با برخی 

داروهای دیگر تداخل دارند، بهتر است قبل از مصرف آنها با پزشک مشورت کنید.
تزریق دارو

اگر درمان خانگی ، دارو و بقیه ی روش ها موثر واقع نشد، گزینه ی بعدی تزریق استروئید 
است. تزریق کورتیزون ممکن است به رفع التهاب در اطراف مفاصل کمک کند و معمولا با 
بی حسی موضعی صورت می گیرد. تزریق استروئید )کورتون( هم عوارض بالقوه ای دارد و در 

صورت تشخیص پزشک متخصص پیشنهاد می شود.
آرتروسکوپی

 اگر درد مفصل به اندازه ی کافی جدی باشد، پزشک نیازمند آن خواهد بود که نگاهی به 
داخل مفصل بیاندازد. آرتروسکوپی روشی است که طی آن جراح یک لوله ی کوچک مجهز 
به دوربین فیبر نوری زیر پوست محل مفصل وارد می شود. به عبارتی دیگر می توان گفت 
آرتروسکوپی همان آندوسکوپی مفصل است. در این صورت پزشک می تواند تشخیص دهد 
که شما به جراحی نیاز دارید یا خیر. به علاوه محل دقیق آسیب و نکات دیگری هم از این راه 

بدست خواهد آورد.
 تعویض مفصل 

اگر زندگی تان به شدت تحت تأثیر درد مفصل تان قرار گرفته باشد و هیچ روشی کارساز نباشد، 
به احتمال زیاد جراحی تعویض مفصل انجام می شود. پس از بررسی مفصل با اشعه ی ایکس و 
یا انجام آرتروسکوپی، پزشک مفصل آسیب دیده را با مفصل مصنوعی از جنس پلاستیک، فلز 
و یا هر ترکیب دیگری عوض می کند. این مفصل مصنوعی تا ۱۰ سال و یا بیشتر دوام می آورد.

 خطرهای خشک کردن لباس ها در داخل خانه
تحقیقات حاکی از آن است که بخار ناشی از خشک کردن لباس ها در داخل خانه برای 
سلامتی افراد مضر است. به همین دلیل خشک کردن لباس ها در داخل خانه به هیچ وجه 
توصیه نمی شود.  پهن کردن لباس های خیس داخل خانه باعث افزایش رطوبت هوا شده و 
محیط را آماده ی تکثیر هر چه بیشتر مایت ها و حشرات موذی می کند.  در محیط هایی 
که رطوبت آن بیش از حد طبیعی است، قارچی به نام آسپرژیلوس فلاووس فرصت رشد 
پیدا می کند.  این قارچ در افرادی که سیستم ایمنی ضعیفی دارند باعث بروز عفونت های 
ریوی شده و تنفس را برای مبتلایان به آسم سخت می کند. پس می توان گفت خشک 
کردن لباس ها در داخل خانه باعث ابتلای انسان به بیماری ریوی بسیار خطرناکی به نام 
آسپرژیلوس می شود. پزشکان هشدار می دهند که خشک کردن لباس در داخل خانه می تواند 
خطر جدی برای افراد مبتلا به آسم یا افرادی که سیستم ایمنی ضعیفی دارند، داشته باشد 
بیماری آسپرژیلوس نوعی بیماری قارچی است که از استشمام گردوخاک و میکروب ها ناشی 
می شود. این بیماری می تواند سینوس ها، ریه ها و سلول های خونی را درگیر کرده و گاهی در 
برخی موارد بسیار سریع در خون منتشر می شود و بر مغز، قلب، کبد و کلیه ها تاثیر می گذارد.  
بیماری در این مرحله آسپرژیلوس گازی نامیده می شود که سیستم ایمنی بدن را تضعیف 
می کند. لازم به ذکر است خشک کردن لباس ها در داخل خانه نسبت رطوبت را ۳۰ درصد 
بیشتر افزایش می دهد. پزشکان هشدار می دهند که خشک کردن لباس در داخل خانه 
می تواند خطر جدی برای افراد مبتلا به آسم یا افرادی که سیستم ایمنی ضعیفی دارند، داشته 
باشد. لباس هایی که بر روی شوفاژ و یا رخت آویز در داخل خانه خشک می شوند، می توانند 
سطح رطوبت را در داخل خانه تا ۳۰ درصد افزایش دهند که این شرایط مطلوبی برای پرورش 
قارچ ها فراهم می کند. بیشتر افراد در برابر این قارچ ها که در شرایط مرطوب رشد می کنند یا 
ایمن هستند و یا سیستم سالمی برای مبارزه با آن دارند. اما در افراد مبتلا به آسم این شرایط 
می تواند موجب بروز سرفه و خس خس سینه شود. همچنین در افرادی که سیستم ایمنی 
ضعیف و یا آسیب دیده دارند مانند بیماران سرطانی که تحت شیمی درمانی قرار می گیرند، 
بیماران مبتلا به ایدز و افراد مبتلا به بیماری خود ایمنی، این قارچ ها می توانند موجب ابتلا 
به بیماری آسپرژیلوس ریوی شود. لذا محققان به مردم توصیه می کنند که لباس های شسته 
شده را تا حد امکان در خارج از خانه خشک کنند. گزارش شده است که یکی از افرادی که این 
هشدار را نادیده گرفته است به عفونت ریه مبتلا شده است و به علت دچار شدن به قارچ هایی 
که به سبب خشک کردن لباس روی شوفاژ در اتاق پذیرایی در بدن او بوجود آمده اند او را با 
مشکلات ریوی شدیدی روبه رو شده است. پزشک معالج او گفته  است که اگر هرچه سریع 
تر خشک کردن لباس ها را در داخل خانه متوقف نکند، بیماری او بدتر از این خواهد شد. به 
این علت او به مدت دوازده ماه با کنار گذاشتن این کار و تغییر روش خشک کردن لباس ها، 
توانسته است پیشرفت های بسیار خوبی را در روند درمان بیماری خود تجربه کند. این فرد 
نمونه ای از هزاران هزار نفر است که به علت خشک کردن لباس هایشان در فضای داخلی خانه 

دچار مشکلات متعددی شده  است.

ورزش دوران بارداری از زایمان زودهنگام 
جلوگیری می کند

 مطالعات نشان می دهد ورزش در طول بارداری بی خطر است و موجب افزایش ریسک 
زایمان زودرس نمی شود.  به گزارش مهر، طبق مطالعه محققان دانشگاه توماس جفرسون 
آمریکا، زنانی که در دوران بارداری ورزش می کنند کمتر مجبور به انجام جراحی سزارین 
می شوند. وینچنزو برگلا، عضو تیم تحقیق، در این باره می گوید: »در گذشته این تصور وجود 
داشت که ورزش موجب ترشح »نوراپی نفرین« در بدن می شود و این ماده شیمیایی با 
تحریک انقباض در رحم موجب زایمان زودرس می شود.« وی در ادامه می افزاید: »بازبینی 
چندین مطالعه نشان می دهد که ورزش نه تنها به نوزاد آسیب نمی رساند بلکه می تواند 
فوایدی هم برای مادر و کودک داشته باشد.« از بین ۲۰۵۹ زن شرکت کننده در این مطالعه، 
در حدود نیمی از آنها )۱۰۲۲ زن( به مدت ۱۰ هفته یا بیشتر تا زمان زایمان شان به مدت ۳۵ 
تا ۹۰ دقیقه سه تا چهار بار در هفته ورزش کردند، درحالیکه نیم دیگر )۱۰۳۷ نفر( در هیچ 
ورزشی شرکت نکردند. محققان دریافتند در زنانی که ورزش کرده بودند هیچ افزایش قابل 
توجهی از لحاظ زایمان زودرس نسبت به زنانی که ورزش نکرده بودند مشاهده نشد. حتی 
تحقیقات نشان داد ۷۳ درصد زنانی که ورزش کرده بودند زایمان طبیعی داشتند، درحالیکه 
کمتر از 6۷ درصد زنانی که ورزش نکرده بودند زایمان شان طبیعی بود. همچنین احتمال 
سزارین در زنانی که در طول بارداری ورزش کرده بودند به مراتب کمتر بود. نتایج نشان داد در 

زنان گروه ورزش، احتمال بروز دیابت بارداری و فشار خون بالا کمتر مشاهده شد.

انجام درمان های زیبایی دندان
 چقدر ضرورت دارد؟

اغلب متقاضیان انجام درمان های زیبایی دندان زنان هستند که این مسئله بیشتر جنبه 
روانی برای آن ها دارد.

علی یزدانی عضو دندانپزشک هیئت مدیره نظام پزشکی تهران بزرگ با اشاره به این که 
انجام درمان های زیبایی نوعی ضرورت محسوب می شود ؛ گفت : برخی از افراد بر اثر نواقص 
مادرزادی  یا حوادثی که برای آن ها بوجود آمده طی گذشت زمان با مشکلاتی مواجه می 
شوند که ضرورت دارد این نوع درمان ها را انجام دهند.وی افزود : مهمترین مسئله ای که سبب 
می شود افراد به این نوع درمان ها روی بیاورند افزایش اعتماد به نفس و حضور در اجتماع 
بدون ترس از داشتن دندانهایی زشت و نامرتب است.وی با اشاره به این که بالغ بر ۹۰ درصد 
مراجعان درمان های زیبایی دندان را زنان تشکیل می دهند ادامه داد : برخی از افراد هم ممکن 
است نیازی به درمان های زیبایی نداشته باشند و صرفا برای تنوع و سلیقه شخصی خود اقدام 
به انجام این کار می کنند اما در حالت کلی این نوع درمان ها برای رفع نواقص دندان هاست که 
انجام آن ضرورت دارد.این متخصص دندانپزشکی ترمیمی با اشاره به این که انجام درمان های 
زیبایی مهارت خاصی لازم دارد بیان داشت:  دندانپزشکان باید این مسئله را همواره مد نظر 
داشته باشند که بیمار با چه هدفی این کار را انجام می دهد و طوری درمان را پیش ببرند که 
ایده آل مریض باشد و در مرحله آخر به مسئله مالی این نوع درمان ها فکر کنند.یزدانی با تاکید 
بر این که نباید کار های زیبایی دندان را طوری انجام داد که نهایتا موجب نارضایتی مریض 
شود تصریح کرد : زمانی که یک دندانپزشک بر بالین بیمار برای انجام هر نوع اقدام درمانی از 
جمله انجام کارهای زیبایی می رود نباید درمانی را روی بیمار انجام دهد که خود راضی نیست 
برای عزیزانش انجام شود زیرا دیگر نمی توان اسم او را دندانپزشک نهاد بلکه یک تاجر است 
که صرفا مسائل مادی برای او مهم است نه رضایت بیمار.به گفته وی انجام درمان های زیبایی 
دندان برای زنان به دلیل مسائل روانی و اجتماعی از جمله ازدواج و حضور در اجتماع با اعتماد 
به نفس بالا امری ضروری است و داشتن دندان های سالم و زیبا حق طبیعی هر انسان است؛ 
اما باید طوری این درمان ها انجام شود که خدای ناکرده نارضایتی بیمار را بدنبال نداشته و به 

گونه ای نباشد که اگر آسیبی به دندان وارد شده غیرقابل برگشت باشد.

یک متخصص طب سنتی عنوان کرد:

خواص روغن کنجد برای درمان مشکلات پوستی
یک متخصص طب سنتی گفت :روغن کنجد سرشار از ویتامین E است به همین دلیل 
مصرف کلسترول خون را کاهش داده و از علائم متداول پیری پوست و ایجاد چین و چروک 

جلوگیری می کند. 
درخشان پور متخصص طب سنتی گفت:روغن کنجد دارای خاصیت آنتی باکتریال برای 
باکتری های متدوال در پوست صورت مانند)استافیلاکوکوس و قارچ های پوستی( است،این 
روغن به دلیل خاصیت ضد التهابی برای درمان بیماری های عروق مورد استفاده قرار می 
گیرد.وی ادامه داد:روغن کنجد منبع ویتامین E است به همین دلیل مصرف کلسترول خون 
را کاهش داده و از علائم متداول پیری پوست و ایجاد چین و چروک جلوگیری می کند،اسید 
های چرب غیر اشباعی که در این روغن وجود دارد،آن را به یک عامل کنترل کننده چربی 
خون تبدیل کرده و کسانی که چربی و فشار خون بالا دارند،بهتر است که از این روغن برای 
تهیه غذاهای روزانه شان استفاده کنند.این متخصص طب سنتی با بیان اینکه : محافظت 
پوست در برابر سموم و عوامل خارجی آسیب زننده از دیگر فواید روغن کنجد است ، اظهار کرد 
: پوست به عنوان یک لایه خارجی،هر روز تقریبا در معرض سموم محیطی خطرناکی قرار می 
گیرد.از میان همه سموم،برخی از سموم به صورت محلول در روغن هستند و به کمک روغن 
کنجد می توان این سموم را از بین برد.وی تاکید کرد: می توان از روغن کنجد برای درمان 
آفتاب سوختگی استفاده کرد،برای این منظور ابتدا مقداری روغن را به گوشه ی کوچکی از 
پوست ماساژ دهید و در صورت عدم وجود حساسیت،پوست صورت را روزانه یک یا دو بار پس 
از استفاده از صابون گلیسیرینه با روغن ماساژ دهید.درخشان پور اذعان داشت:روغن کنجد از 
روغن های غیر اشباع است و ارزش غذایی آن بسیار بالاست،زیرا بیشترین اسید های چرب 
آن )لینولییک اسید( امگا 6 و )لینولینیک اسید( امگا ۳ هستند که هر دوی آنها از اسید های 
چرب ضروری اند و دریافت روزانه شان به این علت که بدن قادر به تولید آنها نیست و باید از 
طریق رژیم غذایی به بدن برسند،توصیه می شوند.وی اظهار کرد:از بارزترین خواص درمانی 
کنجد پیشگیری و درمان سرطان های سینه،پروستات و دستگاه گوارش،سکته های قلبی و 
بسته شدن عروق است که با  وجود این خواص درمانی بی نظیر این روغن به ملکه روغن ها 

بدل شده است.

چه بخوریم تا دهانمان خوشبو باشد؟

بوی بدن دهان می تواند به دلیل باکتری های موجود 
در دهان یا به علت خرده های غذایی بودار و یا علامتی از 
یک بیماری باشد. داشتن بهداشت دهانی، اولین اقدام جهت 

داشتن تنفس و دهانی خوشبوست.
دندان های تان را دست کم دو بار در روز مسواک بزنید، 
روزانه یک بار نخ دندان بکشید و سالی دو بار به دندان پزشک 
مراجعه کنید؛ این ها اولین راهکارهای داشتن دهانی خوشبو 
می باشند. برای اقدامات بعدی، می توانید هنگام مسواک زدن 
روی زبانتان هم مسواک بکشید تا باکتری هایی که سبب بوی 
بد دهان هستند برطرف شوند. غذاها و خوراکی ها می توانند 
روی بوی دهان اثر بگذارند و سبب خوشبو یا بدبو شدن دهان 
شوند. مسلماً می دانید غذاهایی مانند سیر و پیاز و نوشیدن 
قهوه می تواند موجب بدبو شدن تنفس شود اما غذاهایی نیز 

هستند که می توانند به خوشبویی دهانتان کمک کنند.
اسفناج مانند ریحان و جعفری، سرشار از آنتی اکسیدان 
بوده و بوی ناشی از سولفور موجود در خوراکی های بودار را 
برطرف می کند با مصرف ترکیبی از غذاهایی که به تمیزی 
تنفس و بهداشت دهان کمک می کنند می توانید دهانتان را 
خوشبو کنید. اگر با وجود اقدامات لازم، بدبویی نفستان ادامه 
پیدا کرد، به پزشک مراجعه کنید چون ممکن است این حالت 

علامتی از یک بیماری باشد.
مرکبات

همه  ی میوه ها و سبزی ها منابع سرشاری از ویتامین ث 
هستند، مخصوصاً مرکبات. ویتامین ث یک آنتی اکسیدان 
قوی است و تأثیر دیگری که می تواند داشته باشد کمک به 

غلبه بر بوی بد ناشی از باکتری ها در دهان است.
سبزی ها و میوه های تُرد مانند هویج، فلفل شیرین یا سیب 
هم می توانند به برطرف کردن بوی بد دهان کمک کنند 
زیرا مانند یک سابنده برای دندان ها عمل کرده و خرده های 
غذا را خارج می کنند. هر میوه و سبزی می تواند به رساندن 
ویتامین ث به بدنتان کمک کند، پس سعی کنید میوه و 

سبزی بیشتری در وعده ها و میان وعده های تان بگنجانید.
ماست

ماست و سایر غذاهای تخمیری منبعی از باکتری های 
مفید به نام پروبیوتیک ها هستند. این پروبیوتیک ها می 
توانند نقش مهمی در عملکرد سیستم ایمنی و غلبه بر سایر 

باکتری های مضر در بدن ایفا نمایند. تحقیقات نشان داده 
ماست می تواند به برطرف کردن بوی بد دهان ناشی از 
باکتری کمک کند.خوردن ماست و سایر منابع پروبیوتیک 
به تمیزی و تازگی تنفس کمک می کند. یادتان باشد بهترین 
انتخاب ها برای منابع پروبیوتیک، انواع خالص آن هستند که 
قند اضافی ندارند. باکتری های دهان می توانند از قند و شکر 
تغذیه کنند، بنابراین توصیه می شود که مصرف قند اضافی 

را محدود کنید.
ریحان و جعفری تازه

جعفری و ریحان تازه می توانند بوی بد ناشی از ترکیبات 
موجود در خوراکی هایی مانند سیر و پیاز را برطرف کنند. 
پلی فنول های موجود در گیاهان تازه مانند پروبیوتیک ها، 
ترکیبات سولفور موجود در غذاهای بودار را تجزیه می کنند 
بنابراین آن ها را در دهان خنثی کرده و به طراوت نفستان 
کمک می کنند. برای اینکه بیشترین بهره را از این سبزی 
ها ببرید، توصیه می شود همراه با غذاهایی که حاوی سیر 
و پیاز هستند از ریحان و جعفری نیز مصرف کنید. مثلًا می 
توانید سس ریحان درست کنید.خوردن ماست و سایر منابع 
پروبیوتیک به تمیزی و تازگی تنفس کمک می کند. یادتان 
باشد بهترین انتخاب ها برای منابع پروبیوتیک، انواع خالص 
آن هستند که قند اضافی ندارندنعنای تازه هم به برطرف 
کردن بوی بد دهان که ناشی از باکتری هاست کمک می 
کند. افزودن نعنای تازه به آب نوشیدنی یا اضافه کردن نعناع 
به اسموتی راه های ساده ای برای استفاده از نعنای تازه در 
تغذیه تان است. سایر گیاهان مانند میخک یا دانه های رازیانه 
هم برای حل این مشکل مفیدند. گیاهان و سبزیجات متنوع 
از نظر طعم و بو را همراه با غذاهای گوناگون امتحان کنید تا 
هم خواص آنتی اکسیدانی شان بیشتر شود و هم دهانتان 

خوشبو گردد.
چای غیر شیرین

چای سبز و چای سیاه منابع خوبی از آنتی اکسیدان ها 
هستند. این آنتی اکسیدان های چای می توانند از سلول ها 
در برابر آسیب ناشی از عوامل سرطان زا محافظت کرده و 
همچنین با باکتری های عامل بوی بد در دهان مبارزه کنند. 
نوشیدن چای، یک راه ساده برای استفاده از این ترکیبات ضد 
بوی بد دهان در تغذیه تان است. اما هشیار باشید که افزودن 

قند و شکر به چای می تواند رشد باکتری در دهان را تقویت 
کند، پس چای را بدون قند و شکر بنوشید.

بیشتر آب بنوشید
مبارزه با بوی بدن دهان می تواند به سادگی نوشیدن آب 
بیشتر باشد. آب کمک می کند تا ذرات و خرده های غذا از 
دهانتان خارج شده و تولید بزاق دهان بیشتر شود. باکتری 
هایی که دلیل بدبویی دهان هستند در محیط خشک بیشتر 
رشد می کنند، پس سعی کنید همیشه آب بدنتان را حفظ 
کنید تا مانع رشد این باکتری ها در دهانتان شوید.از نوشیدنی 
های الکلی پرهیز کنید و قهوه هم زیاد ننوشید تا نفستان تازه 
تر و خوشبوتر باشد. الکل و قهوه می توانند موجب خشکی 
دهان شده و زمینه را برای رشد باکتری ها، مساعدتر کنند. 
از دهان شویه ها زیاد استفاده نکنید زیرا بیشترشان حاوی 
الکل بوده و دهان را خشک می کنند. شاید این دهان شویه 
ها موقتاً روی بوی بد دهان سرپوش بگذارند اما در درازمدت 

مفید نیستند.
اسفناج

سبزی ها و میوه های تُرد مانند هویج، فلفل شیرین یا سیب 
هم می توانند به برطرف کردن بوی بد دهان کمک کنند 
زیرا مانند یک سابنده برای دندان ها عمل کرده و خرده های 
غذا را خارج می کنندفواید مصرف سبزیجات برگ تیره بی 
شمار است و یک دلیل دیگر برای خوردن این نوع سبزی 
ها مانند اسفناج این است که بوی بد دهان را برطرف می 
کنند. اسفناج مانند ریحان و جعفری، سرشار از آنتی اکسیدان 
بوده و بوی ناشی از سولفور موجود در خوراکی های بودار را 

برطرف می کند.
بیماری هایی که بر بوی دهان اثر می گذارند

گاهی بوی بد تنفس و دهان، به خاطر غذای خورده شده 
یا عدم بهداشت نیست. بوی بد دهان می تواند علامتی از 

بیماری های زیر باشد:
آبسه یا عفونت دندان، کرم خوردگی یا پوسیدگی دندان، 
ریفلاکس اسید معده، عفونت ریه یا گلو، بیماری لثه، سیگار 
کشیدن، عوارض جانبی برخی داروها، دیابت، مشکلات کلیوی 
یا کبدی و یا انسداد روده.اگر بوی بد دهانتان با راهکارهایی که 
در پیش گرفتید برطرف نشد یا مکرراً تکرار شد، به پزشک یا 

دندان پزشک مراجعه کنید.



اجتماعی 6

چگونگی غنی سازی و مؤثر ساختن اوقات فراغت

پس از گذراندن اوقات تحصیلی و مطالعه مستمر و بی وقفه و فشار ذهنی و روانی ناشی 
از گذراندن آزمون ها و امتحانات اوقات تابستان فرا می رسند تعطیلات تابستانی در تأمین 
بخشی از نیازهاى جسمی و روانی جوانان و نوجوانان مؤثر است و براى ایشان بسیار خوشایند 
و لذت بخش است.در ادامه  راهکارهای چگونگی غنی سازى و مؤثر ساختن اوقات فراغت 

ارایه می شود.
 ـتحرك رمز سلامت: فعالیت بدنی به عنوان یك امر ضرورى در غنی سازى اوقات فراغت  1
جوانان تأثیرات فراوانی دارد. استخوان ها و عضلات و مفاصل سالم، تنظیم وزن بدن شان ، 
چربی ها کاهش و در فعالیت قلب و ریه ها مؤثر است، از همه مهم تر اضطراب و افسردگی را 
کاهش می دهد. بازى ها، ورزش ها به نوجوانان خودباورى و اتکاى به نفس می دهد و موجب 
موفقیت و مشارکت و اتحاد جمعی در آن ها می شود و خطرات ناشی از زندگی پر استرس 
و بی تحرك امروزى را کاهش می دهد. تحقیقات نشان می دهد که جوانان در طول دوران بلوغ 
هر چه بیشتر تحرك جسمی و حرکتی داشته باشند ، کمتر به سیگار روى می آورند، همچنین 
موجب دورى از مواد مخدر و رفتارهاى خشونت بار می شود، همچنین نتایج تحصیلات آنان 
بهتر خواهد بود.اولیا و مربیان با توجه به دوران بلوغ که مرحله ظهور و شکوفایی استعدادها 
و خلاقیت هاست، باید متناسب با استعدادى که دارند نیروهاى نوجوانان و جوانان را به کار 

گیرند تا در جهت مثبت حرکت کنند.
 ـکار و فعالیت: کارشناسان معتقدند که کودکان و نوجوانان و جوانان در تعطیلات تابستان  2
می توانند به جاى بیکارى و وقت گذرانی هاى بیهوده که در بسیارى اوقات، زیان هاى فراوانی 
به بار می آورد، با آموختن کارها و مهارت هاى جدید اوقاتی پربار را سپرى کنند. اگر انرژى 
نوجوانان در مسیر مثبت و کار و تلاش قرار گیرد آنان را سعادتمند و مسرور می سازد. اولیا 
و مربیان با توجه به دوران بلوغ که مرحله ظهور و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاست، 
باید متناسب با استعدادى که دارند نیروهاى نوجوانان و جوانان را به کار گیرند تا در جهت 
مثبت حرکت کنند. ولی باید کارهایی را به آنها محول کنیم که از عهده آنان برآیند و قادر به 
انجام آن باشند و موجبات بیکارى و محرومیت از تحصیل و تفریح را فراهم نسازد و آنها را به 

استثمار و بهره کشی نکشاند.
 ـمطالعه و کتابخوانی: یکی از ابزارهاى مهم و غیر قابل انکار و تردید در غنی سازى  3 
اوقات فراغت همگان مطالعه است. مطالعه یك کتاب و یك قصه شیرین و یا سرگذشت 
انسان ها می تواند به زندگی معنا و هدف ببخشد و دیدگاه تازه اى به او بدهد. فواید مطالعه و 
کتابخوانی براى نوجوانان و جوانان بر کسی پوشیده نیست و باید از مهارت هاى لازم جهت 
مطالعه و انگیزه هاى کافی براى دستیابی به سطح مطلوب در این امر برخوردار باشند. البته 
با کمبودهایی که در زمینه کتابخانه ها و حتی گرانی کتاب ها داریم چاره اى جز فعال نمودن 
کتابخانه هاى مدارس و مجهز ساختن آنها به کتاب هاى جدید و همچنین دسترسی نوجوانان 
و جوانان مان در ایام تعطیلات نخواهد بود متأسفانه درِ کتابخانه ها با پایان امتحانات خرداد 
قفل می شوند و کتاب ها و این گنجینه هاى دینی و علم و ادب و هنر که می توانند سرنوشت 
و زندگی جوانان ما را متحول سازند در انتظار اول مهر ماه چشم به در و دیوار و قفسه هاى 
خاك گرفته دوخته اند تا شاید بعد از برنامه ریزى درسی مدرسه آن هم در اواخر مهر و یا شاید 

آبان ماه بازگشایی شوند.
 ـتقویت عاطفه و محبت: دراین ایام فراغت که نوجوانان و کودکان و حتی جوانان مان   4
هنوز در کنار ما زندگی می کنند و چشم و دل به راه ما هستند این فرصت را مغتنم بشمریم 
و دست محبت و نوازش خود را بر سر آنها بکشیم و آنها را از این نعمت محروم نسازیم که 
بالاترین فقر و ندارى و کمبودها همان فقر عاطفی و محبت است و نتیجه و حاصل محبت به 

قدر لازم و یا در حد کمبود و فقدان آن بر همه ما آشکار و مبین است.
 5- پرورش روح دین و دیندارى: یکی دیگر از وظایف مهم والدین در این غنی سازى 
اوقات فراغت پرورش روح دین خواهی و خداجویی است و اینکه به نوجوان خود به طور 
عملی بیاموزد که خداوند مظهر آرامش، عشق و معنویت است و ریشه بسیارى از مشکلات 
با دعا و نماز برطرف می شوند و موجب انتشار انرژى در روح و جسم آنان می شود. با هم به 
دامن طبیعت برویم .آنها گستره آسمان و دریا و صحرا را ببینند و هنرمندى خالق را در این 
زیبایی ها مشاهده نمایند و پیوند بیشتر با خدا بیابند که این زندگی مانند دریاى موّاجی است 
که اگر امروز آرام است فردا طوفانی خواهد شد و کودکان و نوجوانان ما باید راه نجات خود از 
تلاطم هاى روحی را با تربیت دینی به دست آورند خصوصا با نماز می توان حالات و رفتارهاى 
مذهبی را به آنها یاد داد و در سایه سار اخلاق آرام فرزندان مان آسوده خاطر به سر بریم.هر 
خانواده ای با توجه به امکانات خود باید برای اوقات فراغت فرزندان برنامه ای صحیح داشته 
باشد .برنامه ی متعادلی که نه آنقدر متراکم باشد که فرزندان هیچ لذتی از تابستان خود نبرده 
و خستگی به تنشان بماند و نه آنقدر استراحت کنند وبی برنامه باشند که وقتشان هدر برود.

راهکارهای بهینه سازی مصرف انرژی
 سامانه های سرمایشی ساختمان

امروزه، با اعمال روش های نوین، می توان درصد بالایی از سوخت برای تأمین گرمایش و یا 
سرمایش مناسب ساختمان را کاهش داد. این روش ها، هنوز تحت مطالعه اند و باید با بررسی 
دقیق آنها و اعمال این شیوه های نوین، از مصرف بی رویه انرژی در این زمینه کاست.  در این  
جا به راهکار های  جهت  بهینه سازی مصرف انرژی در کولر های آبی و گازی اشاره می شود.

کولرهای آبی
 این سیستم که تنها برای مناطق گرم و خشک مناسب است، از گرمای نهان تبخیر آب 
برای سرماسازی استفاده می کند باعث افزایش رطوبت محیط می گردد و بازدهی بالایی 
هم ندارند، ولی به علت در دسترس بودن، نصب آسان و هزینه پائین تر مورد استفاده قرار 
می گیرد. رعایت نکات زیر در استفاده بهتر از کولرهای آبی موثر می باشد: *برای جلوگیری 
از بالا رفتن دمای هوای سرد قبل از ورود به ساختمان و در نتیجه اتلاف انرژی، کانال کشی 
کولر باید از کوتاه ترین مسیر انجام شود. *برای اطمینان از استفاده از کولر آبی در بالاترین 
بازده آن، حتی الامکان هر ساله نسبت به تعویض پوشال های کولر باید اقدام شود. *استفاده 
بی مورد و یا همزمان از وسایل خانگی گرمازا مانند لامپ های پرمصرف، اجاق گاز و ... باعث 
افزایش گرمای محل کار و سکونت می شود و نیاز به استفاده از کولر را افزایش می دهد. * باید 
توجه داشت که ضروری است از سیستم سرمایش موضعی استفاده گردد. به این معنی که 
تنها به اتاق هایی که مورد استفاده قرار می گیرد، هوای سرد را منتقل کنیم . به این منظور 
می توان دریچه های ورودی هوا به سایر اتاق ها را مسدود کرد. *تا حد امکان باید از روشن نگه 
داشتن مداوم کولر در طول روز پرهیز شود . بهتر است سعی شود از دور آهسته کولر استفاده 
کرد تا فشار کمتری بر دستگاه تحمیل شود. *هنگام خرید، دستگاهی انتخاب شود که دارای 
علامت استاندارد و برچسب انرژی باشد و با توجه به درجه برچسب انرژی، کولری با بالاترین 

درجه کارایی و بازدهی انتخاب شود.
کولرهای گازی 

کولر گازی در صنعت تهویه و تبرید از جایگاه خاصی برخوردار است، زیرا به سرعت از گرمای 
محیط می کاهد و برخلاف کولرهای آبی ، رطوبت را افزایش نمی دهد. از این جهت برای 

محیط های شرجی مناسب است. کولرهای گازی معمولا در دو مدل ساخته می شوند:
1- کولرهای یک تکه یا پنجره ای

2- کولرهای دو تکه )اسپلیت(
هر چند که کولر گازی از مقبولیت نسبتا خوبی در مناطق شرجی برخوردار است،  اما متاسفانه 
از مصرف انرژی بالایی برخوردارند و استفاده از سیستمهایی مانند چیلر جذبی خانگی با توجه 
به مصرف کم انرژی بسیار مناسب تر می باشد. با وجود آنکه استفاده از کولرهای گازی با توجه 
به مصرف انرژی الکتریکی توصیه نمی شود اما رعایت نکات زیر به هنگام استفاده از کولرهای 
گازی باعث کاهش مصرف انرژی آنها خواهد شد: *ظرفیت برودتی کولرها باید متناسب 

با فضای مورد استفاده و شرایط آب و هوایی محل )از لحاظ دما و رطوبت( انتخاب شود .
*از آنجا که کولرهای گازی از جمله پرمصرف ترین وسایل خانگی هستند. بنابراین در صورتی 
که ضرورتی به استفاده از این نوع کولرها وجود نداشته باشد، از آنها استفاده نشود. در صورت 
ضروری بودن استفاده از این نوع کولرها ، حتی الامقدور در ساعات پیك مصرف برق )از نیم 
ساعت قبل از اذان مغرب تا ۲/۵ ساعت بعد از آن( که مصرف انرژی الکتریکی در شبکه برق 
کشور به حداکثر می رسد، استفاده نشود. *کولرهای گازی معمولاً دارای درجة تنظیم دما 
)ترموستات( هستند. تنظیم دما بر روی دمای آسایش) ۱۸ تا ۲۲ درجة سانتیگراد( باعث 
می شود تا هنگام رسیدن دمای اتاق به دمای آسایش، کولر به طور خودکار خاموش شود و 
انرژی کمتری مصرف کند. *برای جلوگیری از خروج سرما، ضروری است اطراف پنجره ها 
و درها با نوارهای درزگیری عایق بندی شود. *نصب کندانسورهای کولرگازی در سایه، باعث 
جلوگیری از اتلاف میزان قابل توجهی از انرژی مصرفی خواهد شد. *بهتر است کولر گازی، 
در مسیر باد نصب شود، زیرا این کار به علت کاهش فشار بر کولر باعث افزایش بازدهی آن 
و کاهش مصرف انرژی می شود. *استفاده بی مورد و یا همزمان از وسایل خانگی گرمازا مانند 
لامپ های پرمصرف و اجاق گاز و ... باعث افزایش گرمای محل کار و سکونت می شود و نیاز 

به استفاده از کولر را افزایش می دهد.
چیلرهای جذبی 

 چیلرهای تراکمی و چیلرهای جذبی از جمله تجهیزات بسیار مهم در سرمایش به شمار می 
روند. چیلرهای تراکمی از انرژی الکتریکی و چیلرهای جذبی از انرژی حرارتی به عنوان منبع 
اصلی برای ایجاد سرمایش استفاده می کنند. در سیستمهای جذبی غالبا از آب به عنوان مبرد 
استفاده می شود. گرمای مورد نیاز برای کارکرد این چیلرها به طور مستقیم از گاز طبیعی 
یا گازوئیل تامین می گردد. استفاده از چیلرهای جذبی برای تامین سرمایش ساختمانهای 
مسکونی بسیار مناسب تر از چیلرهای تراکمی است.استفاده از چیلرهای جذبی برای تامین 
سرمایش ساختمانهای مسکونی بسیار مناسب تر از چیلرهای تراکمی است. مهمترین مزایای 
چیلرهای جذبی نسبت به چیلرهای تراکمی عبارتند از: صرفه جویی در مصرف انرژی ،کاسته 
شدن صدا و ارتعاشات : به دلیل عدم نیاز به تراکم گاز در چیلرهای جذبی و لذا بی نیازی 
از کمپرسور، ارتعاشات و صدای به مراتب کمتری ایجاد می شود، حذف مخاطرات زیست 
محیطی ناشی از مبردهای مضر ،از دیدگاه اقتصادی مقرون به صرفه بودن بازدهی ثابت 
در تمام مدت عملکرد ،تنوع شرایط کارکرد :چیلرهای جذبی قادرند در شرایط آب و هوایی 
گوناگون نیازهای حرارتی و برودتی را برآورده کنند، هزینه کارکرد، نگهداری و تعمیرات پایین .

برای آنها که درس خواندن و کنکور برایشان مهم 
است ؛ کتاب های گاج به اندازه ی کافی شناخته شده 
هستند و در سال های اخیر این کتاب ها همواره در 
صدر جدول فروش کتاب های آموزشی قرار داشته اند و 
استقبال مدارس ، معلمان ، والدین و دانش آموزان ،نشان 

از کیفیت بالای آنها دارد.
آزمون  برگزاری  زمان  شدن  نزدیک  به  توجه  با 
سراسری به این بهانه رفتیم سراغ بنیانگذار انتشارات 

بین المللی گاج .
ابوالفضل جوکار از سال ۱۳۷۳ تا سال ۱۳۸۵ دبیر 
شیمی دبیرستان های تهران و دبیر پروازی شهرهای 
یزد - تبریز و اصفهان بوده است و از سال ۱۳۸۱ تا به 
امروز با تاسیس گاج سعی در ارتقاء سطح علمی دانش 

آموزان داشته است .
بچه جنوب تهران است و همیشه فکر و ذکرش 
با  همراه  محصولات  و  قیمت خدمات  آوردن  پائین 
بالا بردن کیفیت آن هاست . می گوید ؛زمانی که ما 
دانش اموز بودیم برای خرید یک کتاب معمولی چند 
نفر از همکلاسی ها پول هایمان را جمع می کردیم 
و به صورت مشارکتی یک کتاب می خریدیم و با هم 
مطالعه می کردیم و هر شب این کتاب نزد یک نفر از 
ما بود لذا قدر کتاب خوب را می دانستیم و به همین 
جهت من به همه مولفان توصیه می کنم که کتاب ها 
را به صورت جامع و به زبان ساده بنویسند و از ذکر هیچ 
نکته ، توضیح ، تمرین و مثال کاربری دریغ ننمایند 
و تصور کنند این کتاب به دورترین نقطه کشور و با 
حداقل امکانات آموزشی می رود و دانش آموز باید بتواند 
بدون نیاز به معلم یا کلاس آموزشی، به تمام مطالب 

آن مسلط شود.
از او می پرسیم که چه شد به فکر تاسیس 

انتشارات افتادید؛ 
هیچ گاه به تاسیس انتشارات فکر نمی کردم ولی 
همواره به عنوان یک معلم شیمی به دنبال این بودم که 
مطالبم را به تعداد زیادی از دانش آموزان عرضه کنم و 
محدود به تعداد دانش آموزان حاضر در کلاس مدرسه 
یا موسسات آموزشی نباشند ؛ این موضوع باعث شد 
که شروع به نوشتن یک کتاب تحت عنوان شیمی به 
زبان ساده نمایم و هر آنچه که تجربه و اطلاعات داشتم 
بدون کم و کاست در این کتاب نوشتم و با استقبال زیاد 

معلمان و دانش آموزان روبرو شد.
شما  کتاب  از  بیشتر  تهرانی  آموزان  دانش 

استقبال کردند یا غیر تهرانی ؛ 
در این خصوص خیلی حضور ذهن ندارم ؛ ولی نکته 
مهم این است که اکثر امکانات آموزشی در شهر های 
بزرگ واقع شده است و این عدالت نیست ؛ هدف من 
این  از  برخوردار  نقاط کم  اموزان  بود که دانش  این 

امکانات بهره مند شوند. امروز طبق آمار اکثر کتاب های 
گاج در شهر های کوچک و جاهایی که امکانات آموزشی 
مطلوب وجود ندارد بیشتر دیده می شوند علت این است 
که، تمام سعی گروه در آموزش مطالب به زبان ساده و 

جامع می باشد.
گروه شما توانسته است عدالت آموزشی را در 

سراسر کشور ایجاد نماید ؛ 
نه فقط ما ، بلکه خیلی از ناشران در طول این سال 
ها با تولید کتاب های خوب تا حدود زیادی دانسته ها و 
سطح علمی دانش آموزان سراسر کشور را به هم نزدیک 
کرده اند .ما هم تمام سعی مان در گروه همین است 
و این موضوع را حق همه دانش آموزان به ویژه دانش 
آموزان نقاط کم برخوردار در سراسر کشور میدانیم ،در 
استان تهران هم نقاط کم برخوردار کم نداریم ؛ تولید و 
عرضه یک کتاب خوب نیاز دانش اموزان را به کلاس 
های کنکور از بین می برد و یکی از دلایل کم رونقی 
کلاسی های کمک آموزشی و کنکور در اواخر دهه 
هشتاد و تا حال حاضر همین موضوع است ولی یک 
مشکل دیگر برای دانش آموزان کم برخوردار وجود دارد 

و آن اینکه قیمت یک کتاب جامع به سبب حجم زیاد 
آن و گران بودن هزینه کاغذ و چاپ بالا می باشد و 
بسیاری از دانش آموزان امکان خرید این کتاب ها را 

ندارند.
مانند  توانند  آموزان می  دانش  از  این دسته 
دوران تحصیل شما به صورت مشارکتی کتاب 

بخرند؛
گاهاً این امکان نیز برای خیلی ها وجود ندارد من 
طرح و ایده ی خوبی دارم که حدود ۲ سال است بر 
روی آن کار          کرده ام و تمامی مقدمات آن را فراهم 
کرده ام و انشالله همزمان با آغاز سال تحصیلی در مهر 
ماه سال جاری آن را به تمام    دانش اموزان در سراسر 

ایران تقدیم خواهم کرد.
ممکن است در این خصوص بیشتر توضیح 

دهید؛
بله ؛کوتاه می گویم و ترجیح می دهم این کار عرضه 
شود و معلمان و دانش آموزان در خصوص آن اظهار 

نظر نمایند . 
تقریبا از ۲ سال پیش با هدف " آموزش رایگان برای 

همه " اقدام به ضبط صد ها ساعت فیلم آموزشی در 
همه مقاطع تحصیلی از ابتدایی تا دانشگاه به صورت 
کامل و حرفه ای توسط برترین اساتید آموزشی نموده 
ام و قصد دارم در سامانه Driq.com  تمام این فیلم ها را 
به صورت کاملا رایگان ارائه دهم ؛ یعنی دانش اموزان از 
اول مهر ماه سال جاری می توانند تمام فیلم های مورد 
نیاز خود را در هر مبحثی به صورت رایگان انتخاب و 
با کیفیت بالا دانلود نمایند . به جهت تنوع فیلم های 
آموزشی در سامانه Driq.com ایده ی دیگری دارم که 
به زودی اجرا خواهم کرد و آن برگزاری جشنواره فیلم 

آموزشی است.
جشنواره فیلم آموزشی ؟!  
بله ، جشنواره فیلم آموزشی. 

به زودی طی یک فراخوان عمومی از همه ی معلمان 
و اساتید سراسر کشور طی یک طرح جامع تدوین شده 
تقاضا            می کنیم در مباحث تعیین شده  از روش 
تدریسشان مطابق با آئین نامه اعلامی فیلم بگیرند و 
آن را برای دبیرخانه جشنواره ارسال نمایند و دبیرخانه 
جشنواره طبق ضوابط از قبل اعلام شده ،از فیلم ها در 

سامانه Driq.com استفاده کرده و آن ها را نیز به صورت 
رایگان در اختیار مخاطبان قرار می دهد.

جشنواره  اصلی  هدف  است  جالبی  ایده 
چیست؟ 

تنوع  ایجاد  اهداف جشنواره   از  عرض کردم؛یکی 
در فیلم های آموزشی در سامانه ی Driq.com است 
و هدف مهم دیگر شناسایی معلمان و استعدادهای 
آموزشی کشور در حوزه تدریس می باشد من معتقدم 
که ما معلمان و مدرسان خوب زیادی در کشور داریم که 
با روش های حرفه ایی ، خلاقانه و خاص سعی در بیان 
ساده مطالب آموزشی دارند و هیچ گاه عرصه و فرصتی 
برای معرفی خود نداشته و آموزش خوب آنها محدود به 
دانش آموزان کلاس درس خود می باشد ؛ این جشنواره 
به این عزیزان فرصت ظهور و بروز را در سطح ملّی می 
دهد و از روش خوب آنها ، دانش آموزان زیادی بهره مند 
خواهند شد و فیلم های ارسالی این عزیزان توسط دانش 
آموزان سراسر کشور مورد ارزیابی و امتیاز دهی قرارمی 
گیرد و از اساتیدی که حائز امتیاز مطلوب گردند، تقدیر 

شایسته ای به عمل خواهد آمد.
برخی از موسسات آموزشی در راستای همین 
توسعه عدالت آموزشی  اقدام به بورسیه کردن 
دانش آموزان به قول شما کم برخوردار کرده اند 

نظر شما در این خصوص چیست؟ 
در نگاه اول این کار خوب به نظر می رسد  اما من 
نمی توانم درک کنم که تعداد محدودی دانش آموز را 
شناسایی کنیم و رقم کوچکی را به عنوان کمک هزینه 
تحصیلی به آنها پرداخت کنیم سپس این موضوع را در 
سطح کلان تبلیغ کنیم و عکس و مشخصات این دانش 
آموزان را در صدا و سیما ، بیلبوردهای بزرگ شهری ، 
مطبوعات ،فضای مجازی و ... به مردم نشان دهیم  و 
بگوئیم  که ما کمتر از ۱ درصد از کل دانش آموزان را 
بورسیه کرده ایم این هم سندش!! از طرف دیگر حاضر 
نباشیم قیمت خدمات آموزشی خود ،از قبیل کتاب 
،آزمون، کلاس کنکور، مدرسه و فیلم آموزشی را برای 
۱۰۰درصد دانش آموزان پائین بیاوریم !! گاهی اوقات 
گمان می کنم هزینه تبلیغات  این موضوع به مراتب 
بیشتر از هزینه پرداختی به این دانش آموزان می باشد 
هر چند که معنای بورسیه نیز چیز دیگری است. به 
عقیده من این ایده و اجرای آن مناسب نیست. معتقدم 
می بایست با این مبالغ و خیلی بیشتر از آن زمینه ای 
را فراهم کرد که تمام دانش آموزان بتوانند بدون هیچ 
محدودیتی از خدمات آموزشی به صورت رایگان و بدون 
 Driq.com سر و صدا بهره مند شوند، هدف من در

همین است.
تشکر می کنم از فرصتی که در اختیار ما قرار دادید و 
امیدوارم که در پیشبرد ایده ها و اهدافتان موفق باشید.

"آموزش رایگان برای همه"

یکشنبه بیست وهفتم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4050

به دنبال آتش سوزی اتوبوس مسافربری در اتوبان تهران-قم

هشدار رییس پلیس راه ناجا درباره 
لاستیک های وارداتی بی کیفیت

در پی ترکیدگی لاستیک و حریق یک دستگاه اتوبوس در محور قم، رییس پلیس راه راهور 
ناجا گفت: لاستیک های وارداتی بی کیفیت و ناایمن عامل بروز حوادث و حریق های رانندگی در 
فصل تابستان است. سرهنگ  محمد حسین حمیدی  با اشاره به حریق یک دستگاه اتوبوس 
در آزادراه قم که بر اثر ترکیدگی لاستیک و برخورد آن به گاردیل وسط مسیر و تیر چراغ برق 
رخ داد، افزود: متاسفانه یکی از عوامل اصلی بروز حوادث خصوصا در فصل تابستان و گرمای هوا، 
ترکیدگی لاستیک است.وی با اشاره به این که بعضا رانندگان خودروها به خصوص در بخش 
عمومی برای کاهش هزینه های ماهانه خود اقدام به خرید لاستیک های وارداتی بی کیفیت یا 
لاستیک های بازسازی شده می کنند، گفت: شاید این لاستیک ها از ظاهر خوبی برخوردار باشند 
اما قطعا مقاومت لازم را ندارند که این مقاومت در فصل تابستان با افزایش دما کمتر می شود.

رییس پلیس راه راهور ناجا تصریح کرد: کاهش مقاومت این لاستیک ها موجب می شود در 
سرعت به ناگاه ترکیده یا دچار حریق شده و موجبات حوادث ناگوار را رقم بزنند.وی با اشاره به 
این که یکی از مسائل مهمی که رانندگان باید هنگام خرید لاستیک مدنظر داشته باشند تاریخ 
تولید و انقضای لاستیک است، افزود: لاستیک کالایی مصرفی است و در صورتی که از تاریخ 
انقضای آن گذشته باشد احتمال بروز خطر برای سرنشینان خودرو را به همراه دارد لذا توصیه 

می کنیم هم رانندگان و هم دستگاه های مسئول در این زمینه دقت نظر داشته باشند.

کشف کارگاه تولید لنت ترمزهای تقلبی در 
شهرستان نور 

فرمانده انتظامی شهرستان نور، از کشف کارگاه تولید لنت ترمزهای تقلبی و کشف دو هزار 
و ۸۰۰ لنت تاریخ مصرف گذشته خبر داد.  سرهنگ علی اوسط گرجی پور در گفت وگو با 
خبرنگار پایگاه خبری پلیس، گفت: در پی کسب خبری مبنی بر تولید لنت ترمزهای تقلبی 
در یک کارگاه روستایی ،ماموران پلیس امنیت عمومی این فرماندهی، موضوع را در دستور کار 
خود قرار دادند. وی ،افزود: ماموران با انجام اقدامات اطلاعاتی و تحقیقات گسترده پلیسی متوجه 
شدند، فردی به نام"وحید- و" با اجاره دو باب انبار سوله و دپوی مقادیر زیادی لنت ترمز کامیون 
تاریخ مصرف گذشته، پس از انجام یکی سری اقدامات فنی، لنت های مورد نظر را به شکل 
لنت ترمز خودروهای سبک تغییر داده و در بازار به فروش می رساند.سرهنگ گرجی گفت: 
ماموران با هماهنگی قضائی در بازرسی از این واحد صنفی موفق شدند، بیش از دو هزار و ۸۰۰ 
لنت ترمز تاریخ مصرف گذشته را کشف کنند و این واحد صنفی را پلمپ کردند.وی ادامه داد: 
در بررسی های به عمل آمده مشخص شد این میزان کالا به صورت قاچاق از آن سوی مرزها 
وارد کشور شده است. فرمانده انتظامی شهرستان نور، گفت : قاچاق و تولید اجناس بی کیفیت 
جعلی ضربات مهلکی بر تولیدات داخلی کشور  وارد خواهد کرد و با روح اقتصاد مقاومتی در 

تضاد می باشد.

گزارش: محمدرضا آقاباقری

شهر قم در مرکز کشور واقع شده و شاهراه مواصلاتی ۱۷ استان 
کشور است. وجود بیش از 4۰۰ امامزاده در این استان همچنین وجود 
بارگاه دختر امام کاظم)ع( حضرت فاطمه معصومه)س( و مسجد مقدس 
جمکران که میعادگاه منتظران امام زمان)عج( در سطح جهان است، 
این شهر را به ظرفیت زیارتی عظیم در کشور تبدیل کرده به طوری که 

سالانه ۲۰ میلیون زائر در این شهر حضور پیدا می کنند.
شهرهای مشهد، قم و شیراز به ترتیب زائرپذیرترین شهرهای کشور 
هستند که سالانه میلیون ها زائر نه تنها از سرتاسر کشور بلکه از دنیا را 
میزبانی می کنند. در این بین مشهد یکی از غنی ترین شهرهای زیارتی 

کشور از نظر زیرساخت های اقامتی و تفریحی است.
این در حالی است که در ایام خاص از جمله مناسبت های مذهبی 
شهر قم میزبان خیل عظیم دوستداران اهل بیت)ع( بوده و در نیمه 
شعبان، سالروز میلاد امام مهدی)عج( شاهد تجمع خیل عظیم و 
میلیون ها منتظر ظهور است. همچنین در ایامی چون ۱4 و ۱۵ خرداد 
دوستداران مکتب امام خمینی)ره( در مسیر تجدید بیعت با آرمان های 
بنیانگذار انقلاب اسلامی، قم را به عنوان یکی از مقاصد زیارت  خود بر 
می گزینند تا در این فرصت نیز از دریای بیکران کریمه اهل بیت)س( 

نیز بهره ای ببرند.
تمام این ظرفیت های زیارتی و معنوی به ویژه در سال های اخیر که 
شاهد توسعه زیرساخت های زیارتی حرم مطهر حضرت معصومه)س( و 
مسجد مقدس جمکران بوده ایم، نیازمند تأمین امکانات و تسهیلاتی برای 
زائران و مسافران است. مسافرینی که در شهر حضور می یابند نیازمند 
فضاهایی برای اسکان موقت و یا اقامت هستند که در حال حاضر قم از 

کمبود این امکانات رنج می برد.
برای اسکان موقت ایجاد  یکی از فضاهایی که در شهرها عموماً 
در  کمپ ها  این  که  هستند  اضطراری  اسکان  کمپ های  می شود، 
شهرهای زیارتی و مسافرپذیر به عنوان اسکان موقت مسافران نیز مورد 

استفاده قرار می گیرند. ایجاد این کمپ ها در شهرها علاوه بر اینکه زمینه 
رفاه و آسایش مسافران را فراهم می کند، مانع ایجاد بی نظمی در شهر و 
همچنین نصب چادر در بوستان های شهری نیز می شود که این مسأله 

یکی از مشکلات اصلی شهر قم بوده است.
شهر قم در حال حاضر ۲۸۰ بوستان دارد که نصب چادر در تمام آن ها 
ممنوع بوده و در برخی ایام خاص چون نوروز تعداد محدودی از آن ها با 
رعایت اصول ایمنی و تأمین تسهیلات خدمات رسانی آماده میزبانی از 

زائران برای نصب چادر می شوند.
البته مدتی است که دو پارک جنگلی بزرگ قم با فضای بیش از ۳۰ 
هکتار برای تبدیل به کمپینگ زائر در نظر گرفته شده و با اختصاص 

اعتباراتی اقدامات اجرایی در آن ها آغاز شده است.
دو پارک جنگلی فدک و غدیر در دو نقطه پرتردد مسافری شهر در 
نزدیکی عوارضی تهران و جاده اراک برای تبدیل به کمپ زائر آماده 
شده اند که طی ماه ها اخیر با اختصاص منابع مالی از محل اعتبارات سفر 
مقام معظم رهبری به قم برای احداث کمپینگ با مشارکت شهرداری 

شاهد فعالیت های عمرانی در آن ها بوده ایم.
پارک جنگلی فدک واقع در میدان ۷۲ تن قم و نزدیکی عوارضی قم 
تهران، یکی از فضاهایی است که برای تبدیل به کمپ زائر انتخاب شده 
است. در گذشته بخشی از این پارک به عنوان اسکان موقت زائر استفاده 
می شده اما با اختصاص اعتبارات مراحل اجرایی تبدیل آن به کمپ زائر 

آغاز شده است.
شهردار منطقه سه قم در خصوص روند تبدیل پارک جنگلی فدک 
به کمپ زائر گفت: میدان ۷۲ تن پرتراکم ترین نقطه تردد در شهر قم 
و حتی در کشور است و نقطه ای استراتژیک در مرکز کشور محسوب 

می شود و روزانه شاهد حجم زیاد تردد مسافران از آن هستیم.
رضا پوریافر اظهار کرد: با توجه به اینکه پارک جنگلی فدک در حاشیه 
این میدان واقع شده، موقعیت مناسبی است تا تسهیلات لازم برای 
تبدیل به کمپ زائر در آن فراهم شده و بتوان در این بوستان میزبان 

مسافران و زائران برای اسکان موقت بود.

وی با بیان اینکه در تبدیل این پارک به کمپ زائر اصول مدیریت 
بحران مورد توجه قرار گرفته است، تصریح کرد: این کمپ می تواند در 

مواقع بحران نیز پشتیبانی شهر را داشته باشد.
شهردار منطقه سه قم به فضای ۱۵ هکتار کمپ فدک اشاره کرد و 
گفت: پروژه تبدیل پارک فدک به کمپ زائر در دو فاز اجرایی شده که 

اقدامات اجرایی در دو مرحله به طور همزمان پیش می رود.
سرویس  جمله  از  خدمات  فضاهای  بینی  پیش  به  اشاره  با  وی 
بهداشتی، حمام، غرفه های خدمات زائر، زمین بازی کودکان، پارکینگ 
و... در این کمپ افزود: با توجه به کمبود فضای اسکان اضطراری در 
شهر قم اقدامات اجرایی این کمپ سرعت گرفته و سعی داریم تا پایان 

تابستان آن را تکمیل و در اختیار مردم و مسافران قرار دهیم.
پوریافر با اشاره به اعتبار در نظر گرفته شده برای این پروژه تصریح 
کرد: بیش از ۳۳ میلیارد ریال برای تبدیل پارک جنگلی فدک به کمپ 
زائر اختصاص گرفته که بخشی از آن از محل اعتبارات سفر مقام معظم 

رهبری به قم و بخشی نیز از منابع داخلی شهرداری تأمین شده است.
همچنین پارک جنگلی غدیر قم با تأمین امکانات تفریحی در سال های 
اخیر به یکی از مقاصد استفاده شهروندان قمی تبدیل شده و با توجه به 
وسعت بالای آن قرار است با تکمیل عملیات اجرایی به عنوان یکی از 
کمپ های زائر قم با ظرفیت بیش از ۳ هزار نفر مورد استفاده قرار گیرد.

شهردار منطقه هشت قم در خصوص این پروژه گفت: برای تبدیل 
پارک جنگلی غدیر به کمپ زائر به مساحت ۱6 هکتار بیش از ۸۰۰ سکو 

برای اسکان اضطراری در نظر گرفته شده است.
سیدعبدالله سلیمانی با اشاره به امکانات در نظر گرفته شده در این 
کمپ خاطرنشان کرد: سکوهای طراحی شده برای این کمپینگ پرتابل 
بوده و امکان پارک خودرو در کنار آن ها فراهم شده تا مسافران برای 

استفاده از آن ها مشکلی نداشته باشند.
وی با تاکید بر رعایت اصول مدیریت بحران در طراحی و نصب 
چون  امکاناتی  همچنین  کرد:  خاطرنشان  موقت  اسکان  سکوهای 
سرویس بهداشتی، حمام، غرفه های خدمات زائر و خدمات تفریحی در 

این کمپ پیش بینی شده است.
شهردار منطقه هشت قم با اشاره به ظرفیت های کمپینگ زائر غدیر 
خاطرنشان کرد: این کمپینگ ظرفیت های فراوانی دارد که در آینده 
طرح های تفریحی متعددی در آن اجرایی شده و در حال حاضر از وجود 

رستوران جنگلی، پارک آبی، پیست کارتینگ و... بهره می برد.
وی با بیان اینکه 4۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات سفر رهبری و 
است،  نظر گرفته شده  در  زائر غدیر  احداث کمپ  برای  شهرداری 
خاطرنشان کرد: در آینده نیز طرح های تفریحی ویژه ای برای تجهیز این 
کمپ و بوستان شهری در نظر گرفته شده که می تواند آن را به قطب 
تفریحی و گردشگری قم تبدیل کند.  به گزارش فارس ،شهردار قم نیز 
در این خصوص، با تاکید بر ضرورت تأمین فضاهایی برای اسکان زائرین 
در شهر قم، خاطرنشان کرد: علاوه بر فضاهای اقامتی و هتل هایی که 
شهرداری قم آماده حمایت از سرمایه گذاران برای توسعه آن ها است، 
نیازمند توسعه فضاهای اسکان اضطراری زائرین و کمپینگ ها در شهر 
قم هستیم. سیدمرتضی سقائیان نژاد با اشاره به توقف زائران در محدوده 
مرکز شهر و بوستان ها و نصب چادر، خاطرنشان کرد: با محدود سازی 
این امر، درصدد راه اندازی دو کمپ زائر فدک و غدیر هستیم تا بتوان به 

طور کلی نصب چادر در شهر و بوستان ها را ممنوع کرد.
وی با اشاره به اعتبارات اختصاص گرفته برای احداث کمپینگ زائر در 
شهر قم، گفت: در این راستا شهرداری از منابع داخلی خود و همچنین 
با استفاده از اعتبارات سفر مقام معظم رهبری به قم در صدد احداث این 

کمپینگ ها است که به زودی در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
با این حال به نظر می رسد با پایان تابستان و قبل از نوروز امسال با عزم 
ویژه مدیریت شهری ظرفیت های جدید اقامت موقت در شهر قم ایجاد 
خواهد شد و در این زمینه شاهد تحولی در تأمین رفاه و آسایش مسافران 
و زائرین در این شهر خواهیم بود. یکی از مشکلات گردشگری در شهر 
قم زمان کم ماندگاری زائر است که با تقویت زیرساخت های اقامتی و 
تفریحی و گردشگری می توان این بستر را که نقش عمده ای در تحول 

اقتصادی شهر دارد، در شهر قم فراهم کرد.

با تقویت زیرساخت ها تفریحی و اقامتی  اقتصاد قم متحول می شود

زائرپذیری ظرفیتی مغفول مانده  درقم 

رئیس پلیس راه استان  قم گفت:بر اثر 
اتوبوس  دستگاه  یک  لاستیک  ترکیدگی 
اسکانیا در کیلومتر ۵۷ آزاد راه تهران به قم 
خودرو مذکور دچار حریق شد که متاسفانه 
کمک راننده در دم جان باخت و سه تن از 

مسافران به شدت مجروح شدند. 
سرهنگ اردشیر جمشیدی راد در گفت و 
گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: 
یک دستگاه اتوبوس اسکانیا متعلق به تعاونی 
۱6که از مبداء تهران به سمت اصفهان در 
حرکت بود در کیلومتر ۵۷ آزاد راه تهران به قم 
به علت ناتوانی در کنترل وسیله نقلیه ناشی 
از بروز نقص حادثه ترکیدگی لاستیک جلو، 
پس از برخورد با گاردریل وسط با تیر چراغ 
برق برخورد کرد و دچار حریق شد. به گفته 
وی در این حادثه کمک راننده در دم فوت و 
سه تن از مسافران به شدت مجروح و توسط 
بالگرد اورژانس به بیمارستان شهید بهشتی 

قم  استان  راه  پلیس  رئیس  منتقل شدند. 
افزود: با کمک مردم مسافران از شیشه عقب 
اتوبوس نجات یافته اما خودرو بطور کامل در 
آتش سوخت. سرهنگ جمشیدی راد گفت: 
متاسفانه در طول محورهای استان قم ایستگاه 
آتش نشانی وجود ندارد و در صورت وقوع 
حوادث بایستی عوامل آتش نشانی از استان 
به محل اعزام شوند. رئیس پلیس راه استان 
قم در پایان از رانندگان خواست، با توجه به 
فصل گرما از لاستیک های با کیفیت استفاده 

کرده تا شاهد اینگونه حوادث نباشیم. 
حال 2 نفر از مصدومان حادثه اتوبوس 

قم - تهران وخیم است
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم نیز  
از وخیم بودن حال دو نفر از مصدومان حادثه 

اتوبوس قم تهران خبر داد. 
حادثه  به  اشاره  با  مظفری  محمدرضا 
اورژانس  گفت:  تهران   - قم  محور  اتوبوس 

پیش بیمارستانی ما به سرعت خود را به 
محل حادثه رسانده و در کمتر از 4 دقیقه 
اولین کد اورژانس ما به محل رسید.  وی 
گفت: چهار نفر در محل مداوا و ۱۲ نفر هم با 
خودروها و بالگرد اورژانس ۱۱۵ قم به مراکز 
درمانی منتقل شدند.  معاون درمان دانشگاه 
علوم پزشکی قم تصریح کرد: چهار نفر از 
مصدومان به بیمارستان نکویی و هشت نفر 

دیگر نیز به بیمارستان شهید بهشتی منتقل 
شدند.مظفری گفت: پس از بررسی های اولیه 
مشخص شد که حال دو نفر از مصدومان 
با  مصدومان  این  از  یکی  و  بوده  وخیم 
افزود:  بالاست.وی  به  سوختگی 6۰ درصد 
کادر درمانی دو بیمارستان به سرعت و دقت 
مشغول مداوا هستند تا همه این مصدومان به 

بهبودی کامل برسند.

 معاون امور بین الملل و حقوقی پلیس فتا ناجا از دستگیری 
با کلاهبرداری  یارانه  قطع  به  موسوم  پرونده  اصلی  متهم 
اینترنتی بالای ۳۰۰ میلیون تومان از حساب ۳4 نفر مالباخته 
در تهران خبر داد و گفت : تحقیقات تکمیلی در خصوص 
شناسایی سایر مالباختگان احتمالی و میزان کلاهبرداری ادامه 

دارد . 
سرهنگ »حسین رمضانی« در تشریح این خبر گفت: 
چندی قبل برخی از شهروندان تهرانی با مراجعه به پلیس 
فتا از کلاهبرداری در پوشش انصراف از یارانه شکایت کرده و 
مدعی شدند که پیامک هایی مبنی بر اینکه اگر اطلاعات آنها 
به روز رسانی نشود ، یارانه آنها قطع می شود دریافت کرده اند 
و از این طریق از آنها اطلاعات حساب، شماره کارت ، رمز دوم، 
نام پدر و CVV۲ درخواست شده است . معاون امور بین الملل 
و حقوقی پلیس فتا ناجا با بیان اینکه با انجام تحقیقات ویژه 

مشخص شد متهم به بهانه انصراف از دریافت یارانه، سایت های 
جعلی راه اندازی کرده است ، افزود: این کلاهبردار با ارسال 
پیامک انبوه به مردم آنها را به این سایت راهنمایی و پس از 
وارد کردن اطلاعات ازحساب آنها برداشت می کرده است،وی، 
تصریح کرد : با اقدامات فنی و تخصصی کارآگاهان پلیس فتا 
ناجا در مرکز مبارزه با جرایم سازمان یافته و ملی ؛ متهم که با 
yaraneh. استفاده از ساخت سایت های جعلی به آدرس های

net.net، refahee۱۰ و refahee.com اقدام به سرقت اطلاعات 
بانکی طعمه های خود می کرد،شناسایی و دستگیر شد . وی 
با بیان اینکه تاکنون فقط در تهران ۳4 شاکی که به این روش 
موردکلاهبرداری قرار گرفته اند شناسایی شده اند؛ تاکید 
کرد: از این افراد بیش از ۳۰۰ میلیون تومان پول سرقت شده 
است و پرونده در سایر استانها در حال پیگیری است و هنوز 
تعداد شکات و مبلغ کلاهبرداری در دست بررسی می باشد 

.سرهنگ رمضانی در ادامه با اشاره به اینکه شهروندان مراقب 
کلاهبرداری مجرمان از طریق فیشینگ باشند تصریح کرد 
: مجرمان از طریق فیشینگ یک وب سایت جعلی شبیه 
آدرس اصلی می سازند و شهروندان باید دقت داشته باشند که 
خودشان حتما لینک اصلی بانک را وارد کرده و به لینک های 
ارسالی توجه نکنند . این مقام ارشد انتظامی ضمن بیان اینکه 
در کشور ما وب سایتی وجود ندارد که از دامنه سایر کشورها 
برای خدمات عمومی استفاده کند ؛ از شهروندان خواست 
www. تا موارد مشکوک را به سایت پلیس فتا به آدرس

cyberpolice.ir از طریق ارتباط با ما و یا از طریق تماس با 
شماره ۸۱۸۱۸ به پلیس فتا گزارش کنند

ترکیدگي لاستیک اتوبوس در آزاد راه تهران- قم حادثه آفرید 

مرگ  کمک راننده و مجروحیت شدید سه تن از مسافران

با کلاهبرداری بالای ۳۰۰ میلیون تومان 

جاعل سایت یارانه دستگیر شد 
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